
معــاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان حفاظت محیط 
زیست، عصر امروز 30 آذر ماه همزمان با شب یلدا با حضور 
در پاسگاه محیط  بانی کن و سولقان واقع در منطقه حفاظت 
 شده البرز مرکزی، ضمن دیدار و گفت  وگو با محیط  بانان، 
از تلاش های بی وقفه آن ها در حفاظت از محیط زیست و 
حیات  وحش قدردانی کرد. به گزارش روابط عمومی و امور 
رسانه حفاظت محیط زیست استان تهران، شینا انصاری 
در این دیدار با بیان اینکه محیط  بانان در شــرایط بسیار 
سخت و دشــوار فعالیت می کنند و در سرمای زمستان و 
گرمای تابستان، شبانه  روز برای حفاظت از محیط زیست 
تلاش می کنند، افزود: اولویت ما در سازمان حفاظت محیط 
زیست، ارتقای وضعیت محیط  بانان عزیز است و هدف این 
است که انگیزه لازم برای ادامه فعالیت در این حرفه ایجاد 
شود و شرایط به گونه  ای نباشد که به دلیل مشکلات، محیط 
 بانان از مســئولیت خود صرف  نظر کرده و به فعالیت  های 

دیگری روی بیاورند.
وی با تاکید بر تلاش تیم مدیریتی برای پاســخگویی به 

نیازهای محیط  بانان اظهار داشت: کارکنان حفاظت محیط 
زیست و به ویژه محیط بانان در مظلومیت هستند و ما تمام 
ظرفیت  های موجود را به کار خواهیــم گرفت تا بتوانیم 
وضعیت معیشــتی، تجهیزاتی و لجستیکی محیط بانان، 
از جمله تجهیزات خودرویی، را بهبود بخشــیم، هرچند 
تحقق این اهداف نیازمند زمان است و به فوریت امکان پذیر 
نخواهد بود. رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست هم 
چنین به موضوعات مرتبط با حقوق و مزایای محیط  بانان 
اشاره کرد و گفت: بحث حق  الکشف و افزایش جیره غذایی 
از موضوعاتی اســت که در حال پیگیری آن هستیم و هم 
چنین در موارد تخریب و تصــرف اراضی، همکاری  های 
لازم با شورای عالی شهرسازی و معماری انجام خواهد شد 
تا این موارد با اولویت در دستور کار قرار گیرد. انصاری در 
بخش دیگر از صحبت های خود ضمن قدردانی از خانواده  
های محیط  بانان تصریح کرد: خانواده  های محیط  بانان، 
که با صبوری و ایثار فراوان از این عزیزان حمایت می کنند، 
نقشی مهم در موفقیت آنها ایفا می کنند که محیط  بانان به 

دلیل ماهیت کاری خود، اغلب زمان زیادی را دور از خانواده 
 ســپری می کنند و این موضوع نشــان  دهنده فداکاری 

خانواده های آنها است.
این مقام مسئول در ادامه به برنامه های سازمان برای بهبود 
وضعیت محیط  بانان پرداخت و بیان داشت: ارتقای وضعیت 
محیط  بانان به لحاظ امکانات و معیشــت، از اولویت های 
مهم سازمان است و در کنار این موارد، اصلاح قوانین نیز در 
دستور کار قرار دارد و یکی از قوانین مهمی که در کمیسیون 
 های مجلس در حال بررسی است، قانون اصلاح حمل سلاح 
اســت که می تواند حمایت  های قانونی بیشتری را برای 

محیط  بانان فراهم کند.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست هم چنین به برنامه  
های سازمان در حوزه فناوری اشــاره کرد و افزود: یکی از 
اقدامات مهم، ارتقای زیر ساخت  های فناورانه است که با 
هوشمندسازی پایش و نظارت، نیاز به نیروی انسانی کاهش 
یافته و می توان مناطق تحت مدیریت را با تکنولوژی  های 
نوین بهتر رصد کرد و هم چنین افزایش نیروی انســانی 

برای مناطقی که کمبود نیرو دارند نیز از دیگر اولویت های 
ما است. وی در پایان تاکید کرد: امیدواریم با این اقدامات 
بتوانیم شرایط بهتری را برای محیط بانان عزیز فراهم کرده 
و پاسخگوی زحمات بی  دریغ آن ها باشیم. گفتنی است در 
این دیدار شب یلدایی با محیط بانان، فاطمه شفیعی مشاور 
عالی رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، سید مهدی 
حسینی مدیرکل دفتر ریاســت و هماهنگی امور استانها 
سازمان حفاظت محیط زیست، سرهنگ شرفی نسب معاون 
عملیات و اطلاعات یگان حفاظت محیط زیســت، حسن 
عباس نژاد سرپرست اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
تهران و جمعی دیگر از مسئولان سازمان حفاظت محیط 
زیســت و اداره کل حفاظت محیط زیست استان تهران و 

محیط بانان استان حضور داشتند.
این گزارش می افزاید: این دیدار در فضایی صمیمی برگزار 
شد و محیط  بانان ضمن بیان مشکلات و چالش ها و دغدغه 
های شغلی خود، خواســتار حمایت های بیشتر در زمینه 

امکانات و تجهیزات شدند.

معاون شهرداری منطقه ۱3 تهران با اشاره به رفع مشکل 
آبیاری درختان بوستان جنگلی سرخه حصار گفت: سه 
منبع آبی به این بوســتان اضافه خواهد شــد تا مشکل 
آبیاری درختان به طور کامل رفع شود و ضمن این که باز 

آفرینی بوستان را در دستورکار خواهیم داشت.
به گزارش ایســنا، کاهش بارندگی، تغییر اقلیم، شیوع 
آفت سوسک پوست خوار و عدم وجود منابع پایدار باعث 
شد سال گذشته ۱۵۵3 اصله درخت در بوستان سرخه 
حصار خشک شود. در این راســتا شهرداری منطقه ۱3 
اقدامات خود را برای رفع مشــکلات این پارک جنگلی 
آغاز کرده است. مجتبی فتحی، معاون خدمات شهری 
شــهرداری منطقه ۱3 درباره وضعیت درختان بوستان 
جنگلی ســرخه حصار تهران اظهار کرد: بوستان سرخه 
حصار ۵۴0 هکتار و ۱۴۹ لیتر برثانیه نیاز آبی دارد. شش 

چاه در این پارک وجود دارد که مجموعا ۱۵0 لیتر بر ثانیه 
به ما آب می دهد.

وی با بیان اینکه مشــکلی برای آبرسانی در این بوستان 
نداریم گفت: ســه منبع آبی جدید به منابع آبی اضافه 
خواهیم کرد. روان آب ســرخه حصــار، ادامه روان آب 
تصفیه خانه حکیمیه و تصفیه خانه فاضلاب شهری سه 
منبعی هستند که امســال دو منبع از این منابع و سال 
آینده یک منبع دیگر را به چرخه آبرسانی اضافه خواهیم 
کرد تا برداشــتمان از آب های زیرزمینی را تا ۴0 درصد 

کاهش دهیم.
وی ادامه داد: اقلیم کشــور ما و شــهر تهران تغییرات 
عمده ای داشته است و ممکن است چنین دلیلی باعث 
خشــکی درختان شود. البته خشــکی عمده ای در این 
بوستان وجود ندارد و فقط در موارد طبیعی این اتفاق رخ 

می دهد. سن  درختان سرخه  حصار بالای ۶0 سال است و 
نیاز به نگهداری بیشتری دارند. بالاخره طبیعت نیز نیاز به 
نوسازی دارد و اگر بتوانیم سالانه ۱0 درصد کاشت انجام 

دهیم، بعد از ۱0 سال بوستان را باز آفرینی کرده ایم.
معاون خدمات شهری شهرداری منطقه ۱3 با بیان این که 
همه مردم نیز بایــد کمک کنند و به درحتان آســیبی 
نرسانند، گفت: چنین بوستان هایی به هوای تهران کمک 
خواهد کــرد و از آن ها خواهش داریــم فقط در مناطق 
تعیین شده آتش روشن کنند. ما سال آینده حدود ۵00 
آلاچیق به بوستان اضافه خواهیم کرد تا بتوانند از آن ها 

استفاده کنند.
وی دربــاره تبدیل بوســتان جنگلی ســرخه حصار به 
قطب گردشــگری گفت: منابع طبیعی و شهرداری به 
توافقنامه ای رســیدند که موضوع قطب گردشــگری 

را پیگیری کننــد. برخی کاربری ها در این بوســتان را 
معین کردند که با محیط زیســت ســازگار است و قرار 
اســت خدمات رفاهی به مردم ارائه شــود امــا در حال 
حاضر ابتدا نیاز اســت بوســتان را به وضعیت عادی و 
خــوب برســانیم. آن برنامه نیــز در داخل بوســتان 
 نخواهــد بــود و در حاشــیه بوســتان پیاده ســازی 

خواهد شد.
فتحی با اشاره به اقدامات محیط زیستی در این بوستان 
بیان کرد: ما در این بوســتان نیروگاه خورشیدی داریم. 
در حال حاضر ۱30 کیلو ولت از انرژی خورشیدی برق 
تولید می کنیم و تا آخر ســال به ۱۵0 کیلو ولت افزایش 
می دهیم. در سال آینده آن را به 300 کیلوولت افزایش 
خواهیم داد و تلاشمان این است که با چنین اقدامات به 

مشکلات شهری و مشکلات بوستان کمک کنیم.

معاون شهرسازی شــهرداری تهران اعلام کرد که با بهینه سازی و مولدسازی 
مدارس می توان نسبت به رفع کمبود مدارس دولتی در تهران اقدام کرد.

حمیدرضا صارمی در گفت وگو با ایسنا،  در مورد وضعیت مدارس در تهران و نقش 
شهرداری تهران در رفع کمبود مدارس در پایتخت با بیان اینکه وضعیت پراکندگی 
مراکز آموزشی به ویژه دبســتان ها در تهران چالش های جدی برای دسترسی 
خانواده ها ایجاد کرده است، گفت: بر اساس طرح تفصیلی و استانداردهای موجود 
باید مدارس ابتدایی در حدود ۴00 الی ۶00 متری منازل باشد و مدارس سایر 
مقاطع نیز حداقل ۸00 متر فاصله از منازل مسکونی داشته باشد و در این مقیاس ها 
مدارس ساخته شوند. وی ادامه داد: در طرح ها، مکان یابی این مراکز دیده شده؛ اما 
حدود ۴0 درصد زمینه هایی که برای کاربری آموزشی در نظر گرفته شده،  وزارت 
آموزش و پرورش توانی برای خرید و ســاخت مدارس نداشته و بیشتر مدارس 
عمدتا مدارس بخش غیر انتقاعی است که معمولا در دل بافت مسکونی بوده و از 
ایمنی لازم برای مدارس نیز برخوردار نبودند و مراکز آموزشی دولتی نیز توسعه و 
گسترش زیادی نداشته است. به همین دلیل حدود ۲3 درصد از سفرهای روزانه 
در تهران سفرهای آموزشی است و در خرداد ماه که مدارس تعطیل می شوند نیز 

می توان کاهش محسوس ترافیک را احساس کرد.
معاون شهردار تهران با بیان اینکه نگاه آقای زاکانی شــهردار تهران از ابتدا این 
بود که شــهرداری به دولت کمک کند، با ذکر مثالی عنوان کرد: مدارسی که در 
مکان های خوب، اما شلوغ فعالیت دارند، تغییر کاربری بدهند و به جای آن چند 
مدرسه دیگر ساخته شود. وی ادامه داد: دیدگاه شهردار تهران این است که با بهینه 
سازی و مولدسازی مدارس در شهر تهران، هم رفاه خانواده ها را در دسترسی بهتر 
به مدارس تسهیل کند و هم اینکه تعداد زیادی مدارس استاندارد و مرغوب در 
کوتاه مدت ساخته شوپ و این سیاست و چشم انداز شهرداری تهران برای رفع 
کمبود فضاهای آموزشی در تهران است. صارمی در مورد آمار کمبود مدارس در 
تهران با بیان اینکه در کل تهران ســرانه آموزشی حتی از استان های بسیار دور 
افتاده هم پایین تر بوده و فاجعه است، گفت: بیشتر توسعه و گسترش مدارس 
در بخش غیرانتفاعی بوده است و در تهران سرانه های آموزشی پایین است. وی 
در مورد جلسه شهردارتهران با رئیس جمهور و تعیین فرصت ۱0 روزه نیز گفت: 
از دولت گذشته تاکنون بارها با وزیر آموزش و پرورش سابق و فعلی در این مورد 
جلسه برگزار کرده و مداوم اعلام آمادگی کردیم که برنامه داریم و  شهردار تهران 
نظرش این است که ما می توانیم با کمک دولت ظرف یکسال در زمینه بهینه سازی 

مدارس کاری کنیم که حتی المقدور بخش زیادی از مشکلات تهران رفع شود.

رییس ســازمان مــدارس و مراکــز غیردولتی و توســعه 
مشارکت های مردمی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
۱00 هزار میلیارد ریال از محل سهم سه درصدی آموزش و 
پرورش از عوارض شهرداری های کشور وصول شد گفت: با 
توجه به تغییر قانون پیش بینی می شود سهم آموزش وپرورش 
از محل اختصاص سه درصد از درآمدهای عوارض، از رشد ۱0 

برابری در سال جاری برخوردار شود.
احمد محمودزاده در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه طرح 
مدرسه الگوی تراز سند تحول بنیادین آموزش وپرورش در 
مدارس دولتی، مدارس خاص و غیر دولتی اجرایی می شود 
گفت: برای انجام این فرآیند، ارزیابان  دوره های آموزشی و 

تخصصی را طی خواهند کرد.

وی با بیان اینکه شاخص ها برای اجرای مدارس الگوی تراز 
سند تحول بنیادین تعریف و تدوین شده  و تکلیف مدیران به 
عنوان راهبر مشخص شده است افزود: طراحی یک نقشه راه 
دقیق و مدون در این مسیر ضروری است، مدارس الگوی تراز 
بخشی از اهداف سند تحول بنیادین آموزش و پرورش است 
و در کنار آن باید استاندارد سازی فضا، تجهیز ابزار و امکانات، 
تربیت نیروی انسانی و مدیریت در تراز سند تحول بنیادین 

آموزش وپرورش به موازات هم رشد و تعالی پیدا کنند.
رییس ســازمان مــدارس و مراکــز غیردولتی و توســعه 
مشــارکت های مردمی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به 
اینکه رتبه بندی مدارس غیردولتی نیز از موضوعاتی است که 
می تواند در مسیر مدارس تراز سند تحول بنیادین آموزش و 

پرورش دخیل باشد، ادامه داد: اجرای شاخص های مدارس 
تراز و جهت گیری در این مســیر می تواند در تعیین دقیق 

معیارهای رتبه بندی مدارس غیردولتی موثر واقع شود.
محمودزاده با بیان اینکه همه بخش اعظمی از دستاوردها 
و پیشرفت های قابل تحقق درکشــور ناشی ازشکل گیری 
بهینه فعالیت های آموزشی و تربیتی در مدارس است، گفت: 
اقدامات مطلوب انجام گرفته در عرصه نظام تعلیم و تربیت را 
نباید نادیده بگیریم، هرچند سطح انتظار و توقع از آموزش و 

پرورش بسیار بالاست.
وی با بیان اینکه امسال پرداخت چهار هزار میلیارد ریال اعتبار 
تسهیلاتی از منابع ماده ۱0 و پرداخت هشت هزار میلیارد 
ریال اعتبار تسهیلاتی از منابع تبصره ۱۸ در حال انجام است، 

افزود: ۱00 هزار میلیارد ریال از محل ســهم سه درصدی 
آموزش و پرورش از عوارض شــهرداری های کشور وصول 
شد، با توجه به تغییر قانون پیش بینی می شود سهم آموزش 
وپرورش از محل اختصاص سه درصد از درآمدهای عوارض، 

از رشد  ۱0 برابری در سال جاری برخوردار شود.
رییس ســازمان مــدارس و مراکــز غیردولتی و توســعه 
مشارکت های مردمی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 
پرداخت سهم آموزش و پرورش از عوارض شهرداری ها، به 
وسیله دولت پیگیری می شود ادامه داد: تلاش داریم با وصول 
این منابع گام بزرگ و موثر در زمینه تقویت زیرساخت های 
برنامه های آموزشی، تربیتی و توسعه تجهیزات در مدارس 

برداشته شود.

بهبود شرایط معیشتی محیط بانان در دستور کار است

بازآفرینی سرخه حصار در دستور کار شهرداری

مولد سازی مدارس، راه حل رفع کمبود مدرسه

تدوین شاخص های رتبه بندی مدارس غیردولتی
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بازار مسکن کساد است
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حدود ۹۱ درصد 
چک ها وصول شد
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سرمقاله
ناترازی 
نظام بانکی

بانک ها در اقتصاد کشــور 
نقش اصلی را در تامین مالی 
و ارائه تســهیلات به بخش 
تولید بر عهده دارند و سهم 
بازار سرمایه و یا تامین مالی خارجی در این بخش 
ناچیز است. از سوی دیگر به دلیل افزایش تقاضاها و 
فشار به نظام بانکی برای دریافت تسهیلات، بانک ها 
با کسری منابع مواجه شده و یا با سرعت بیشتری 
به سمت ناترازی پیش می روند. برای رونق دادن 
بخش تولیدی کشور باید علت توقف و کاهش تولید 
را جست و جو کنیم. بررسی ها نشان می دهد یکی 
از مهم ترین مشکلات بخش های تولیدی کمبود 

نقدینگی مورد نیاز...

  مسعود دانشمند، اقتصاددان

متن کامل  د ر صفحه 3

4

توسعه بازار تولیدات 
ایران ساخت

تنور بازار سرمایه کماکان داغ است

زمستان گرم بورس
صفحه2

صفحه3

رکود  تولید  در شهرک های  صنعتی 
قطعی   مکرر   برق   و گاز   ادامه   دارد

معاون علمــی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان 
رئیس جمهــور بــر ارتقــای کیفیــت تجهیزات 
آزمایشــگاهی ایران ســاخت و تمرکز بر دریافت 
بازخورد مخاطبــان به منظور شناســایی نیازها و 
توســعه بازارهای داخلی و صادراتی تأکید کرد. به 
گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، حسین افشین در حاشیه بازدید 
از دوازدهمین نمایشگاه ایران ســاخت با اشاره به 
حمایت از توسعه بازار، ارتقای کیفیت و توانمندسازی 
شــرکت های دانش بنیان برای حضور در بازارهای 
صادراتی اظهار داشت: این نمایشگاه بستری برای 
تولید محصولاتی باکیفیت است که علاوه بر تأمین 
نیاز بازار داخلی، امکان حضــور موفق در بازارهای 
جهانی را فراهم می کند. وی با اشاره به حضور پررنگ 
مسئولان اجرایی و دولتی در این دوره از نمایشگاه، 
افزود: برای نخســتین بار، رئیس جمهور محترم از 
این نمایشگاه بازدید کرد. این حضور به بهتر دیده 
شدن و توجه بیشتر مســئولان و جامعه به اهمیت 
تولیدات دانش بنیان کمک شایانی کرده است. افشین 
همچنین تأکید کرد که تعامل نزدیک مسئولان، از 
جمله وزیران و اعضای هیات دولت با تولیدکنندگان، 
فرصتی مناســب برای ارائه بازخورد، شناســایی 
مشکلات و ارائه راهکارهای بهبود کیفیت محصولات 
ایجاد می کند. وی با تأکید بر اهمیت بازارسازی برای 
شرکت های دانش بنیان خاطرنشان کرد: معاونت 
علمی از طریــق تعامل و همکاری با دســتگاه ها و 
وزارتخانه های مختلف، توسعه بازار داخلی محصولات 
دانش بنیان ایران ساخت را پیگیری می کند. علاوه بر 
این، رونق بازارهای صادراتی نیز در اولویت قرار دارد؛ 
به همین منظور، در نمایشگاه امسال، زمینه تعامل 
بین کسب وکارهای داخلی و خارجی از طریق دعوت 
از سفرای کشورهای خارجی و رایزنی بین شرکت ها 
فراهم شده اســت. معاون علمی، فناوری و اقتصاد 

دانش بنیان رئیس جمهور...

آگهی مناقصه شماره  1403/33
شرکت مخابرات ایران _منطقه چهارمحال و بختیاری در نظردارد )اجرای طرح 
فیبرنوری مورز- گزستان - چمن گلی- چم قلعه- تبرک( را ازطریق مناقصه عام 

یک مرحله ای به پیمانکارواجدالشرایط واگذار نماید. 
متقاضیان شرکت در مناقصه  می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر به آگهی 

مناقصه در سایت شرکت مخابرات ایران مراجعه نمایند.
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شرکت مخابرات ایران - منطقه چهارمحال و بختیاری
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اقتصاد2
ایران

بدمصرفــی گاز در ایران ۳.۳ 
برابر دنیا

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه 
در ایران ۳.۳ برابر دنیــا بدمصرفی گاز داریم 
گفت: در صورت مصرف بهینه گاز می توانیم 
۵۰ میلیون مترمکعب صرفه جویی داشــته 

باشیم. 
به گــزارش ایرنــا، ســعید توکلــی ضمن 
تبریک به مناســب ملی شــب یلدا و میلاد 
بــا ســعادت حضــرت فاطمه زهــرا )ص( 
و روز مــادر افــزود: ایــران دومیــن دارنده 
مخــازن و منابــع گازی دنیــا اســت اما به 
 دلیل بد مصرفی ایــران ۳.۳ برابــر دنیا گاز

 مصرف می کند.
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایــران تصریح 
کرد: براساس ساختار زمین شناسی کشور ما 
دارای مقدار زیادی گاز هستیم که محصول 
۲۵۰ میلیون ســال گذشته اســت و باید از 
آن به خوبی حفاظت کــرد. توکلی در جهاد 
تبیین با مقایسه رشــد صنعت گاز قبل و بعد 
از انقلاب اســلامی پرداخت و گفت: پیش از 
انقلاب اسلامی یک پالایشــگاه محلی، یک 
پالایشگاه بلند و یک خط سراسری در کشور 
وجود داشت که این خط سراسری کل گازی 
که اســتخراج می شــد را پس از فراوری در 
 پالایشگاه از طریق خط تقویت فشار به روسیه 

صادر می کرد.
وی افزود: اما پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
تقریبا ۴۰ برابر تاسیســات و تجهیزات ایجاد 
کردیم به طــوری که اکنون ۲۰ پالایشــگاه 
فراورش گاز طبیعــی، ۴۰ هزار کیلومتر خط 
لوله فشار قوی، ۹۴ ایســتگاه تقویت فشار و 
۴۵۹ هزار کیلومتر خط گاز در شــبکه های 

شهری داریم.
توکلی صنعت گاز را انقلابــی ترین، مردمی 
تریــن و جهــادی تریــن صنعت کشــور 
خواند و اظهار داشــت: اکنون ۸۶۰ میلیون 
مترمکعب گاز در شــبکه گازی کشور تزریق 
می شــود کــه حــدود ۸۰ درصــد مصرف 
 مربوط به بخــش خانگی، تجــاری و صنایع

 جز است.
وی تصریح کرد: در فصل زمســتان به دلیل 
کاهش شــدید دما به طور طبیعی شــرکت 
ملی گاز برای کنترل شــبکه، آرایش ســوق 
دادن صنایع مولد به سمت استفاده از سوخت 
مایع را به خود می گیــرد. توکلی اضافه کرد: 
تنها راهکار رعایت الگوی مصرف اســت که 
باید در دستور کار مســاجد، ادارات دولتی، 
مدارس و اماکن عمومی قــرار بگیرد ضمن 
اینکــه درجه حرارت آســایش بیــن ۱۸ تا 
۲۲ درجه ســانتیگراد اســت و در منازل با 
 کمی پوشــش لباس گرم می تــوان مصرف 

را کمتر کرد.
وی ادامه داد: براساس بررسی های کارشناسی 
اگر در بخش خانگی درجه حرارت یک درجه 
سانتیگراد کاهش یابد، ۶ درصد صرفه جویی 
مصرف در آن خانه خواهیم داشت. مدیرعامل 
شرکت ملی گاز ایران با اشــاره به پویش دو 
درجه کمتر دما توسط رئیس جمهوری گفت: 
اگر این مهم رخ دهد کاهــش دو درجه دما 
منازل و اماکــن، باعث ذخیــره ۵۰ میلیون 
مترمکعب می شــود که این میزان به اندازه 
تولید گاز در دو فاز پارس جنوبی و ۳ اســتان 

کشور است.
وی اضافه کرد: طبق آمارهــا میزان مصرف 
گاز اســتان اردبیل در بخش خانگی، تجاری 
و صنایع جز ۱۱ میلیون متر مکعب اســت. 
توکلی با بیان اینکه ۹۵ درصد جمعیت کشور 
از گاز طبیعی استفاده می کنند، گفت: آنچه در 
آذرماه امسال رخ داد با وجود افزایش مصرف 
گاز در بخش خانگی، تجــاری و صنایع جز، 
حتی یک مورد نداشــتیم که مصرف کننده 
ای در نزدیکتریــن یا دورتریــن جا قطع گاز 

داشته باشد.
وی اظهار داشــت: تنها راهکار صرفه جویی 
گاز توسط مردم اســت زیرا اکنون مدارسی 
که در گوشــه های کشــور از هیزم و نفت و 
مواد سوختی ناایمن اســتفاده می کردند با 
تلاش صنعتگران به شبکه گاز کشور متصل 
شده اند. توکلی با تاکید براینکه در زمستان 
بیشــترین مصرف گاز را داریم از شهروندان 
خواســت تا در صورت مشــاهده انشعابات 
غیرمجاز، اســتخرها و باغ ویلاهــا، آن را به 
ســامانه ۱۹۴ گزارش دهند. وی در پایان از 
مادران خواســت مدیریت مصرف گاز را در 
 منازل برعهده بگیرند تا در زمستان با مشکل

 روبرو نشویم.

خبر

شــاخص کل بازار سرمایه 
شنبه ۱ دی، در حالی کار 
خــود را با رشــد ۴۰۶۰۴ 
واحدی آغاز کــرد که روز 
چهارشنبه با بالا رفتن این 
شاخص و پایین آمدن شاخص کل هم وزن هندوانه 
شیرین شب یلدای سهامداران شد. به گزارش مهر 
شاخص کل بازار سرمایه شنبه ۱ دی ماه ۱۴۰۳، در 
حالی کار خود را با رشد ۴۰۶۰۴ واحدی آغاز کرد و 
در اولین روز سرد زمستان تا لحظه تنظیم گزارش 
گرما بخش کانون سهامداران شده و خود را به تراز 
۲,۷۲۱,۰۹۲ واحد رسانده است که روز چهارشنبه 
با تن پوشی سبز و سرخ گویی هندوانه شیرین شب 

یلدای سهامداران بود.
از طرف دیگر شاخص کل هم وزن نیز برخلاف روز 
گذشته با افزایش ۹۰۸۶ واحدی مواجه شده و بر فراز 
۸۳۶,۳۵۶ واحدی ایستاده است. در حالی نمادهای 
فولاد، فملی و فارس از مؤثرترین نمادهای بورسی 
بر شــاخص کل تا این لحظه بوده اند که نمادهای 
بپاس، ارفع و وسپهر ســه نماد پر تأثیر بر شاخص 
کل فرابورس تا این لحظه هســتند. ضمناً در صدر 
پرتراکنش ترین نمادهای بورسی به ترتیب سه نماد 
ذوب، وبملت و فولاد قــرار دارند و در بازار فرابورس 
نمادهای کربن، مادیــرا و زماهان پرتراکنش ترین 

نمادهای فرابورسی هستند.
در سمت تقاضا ســه نماد اهرم، خودرو و دارا یکم 
به ترتیب با صف خرید به ارزش ۳۵۵، ۳۲۲ و ۳۰۷ 
میلیارد تومانی برترین تقاضای بازار را در کوارتر اول 
بازار ثبت کرده اند و از طرف دیگر سه نماد برکت و 
کاید با صف فروش های دو میلیارد تومانی در صدر 

صف های فروش جای گرفته اند.

یک کارشــناس بازار ســرمایه گفت: برای رشــد 
اقتصادی مــا نیاز به اجرای سیاســت های جدی و 
بلندمدت در اقتصاد کشــور داریم و همچنین نیاز 
است تغییراتی در سیاست خارجی خود اعمال کنیم 
تا تحریم ها لغو شــود و تنش با کشورهای دیگر نیز 

کاهش یابد.
شایان آرانی، کارشــناس بازار سرمایه در گفت وگو 
با اقتصادآنلاین در پاســخ به این ســؤال که دولت 
چه سیاست هایی باید به کار گیرد تا وضعیت بازار 
سرمایه بهتر شود گفت: در حال حاضر ما با مشکلات 
جدی و کلانی روبه رو هستیم. ریشه این مشکلات 
هم به این سوال برمی گردد که آیا اقتصاد ما الان در 
وضعیتی هست که بتواند رشد پایدار و با ثباتی را طی 
کند که با توجه به شرایط موجود به نظرم این امکان 
وجود ندارد. درواقع موقعیت اقتصادی ما به شکلی 

است که دور نمای اقتصادی کشور به شدت همراه 
با ابهام است.

وی ادامه داد: مسائلی چون تنش های بین المللی، 
تحریم های سنگین اقتصادی و بحث FATF، فضای 
اقتصاد مــا را دچار چالش کرده و جــدای از اینکه 
دولتمردان چه می گویند امروز فضای کســب وکار 
ما دچار ابهام اســت. این کارشناس بازار سرمایه در 
خصوص کســری بودجه دولت گفت: وزیر اقتصاد 
می گوید که با ۱۰۰۰ همت کســری بودجه روبه رو 
هستیم و همین در افکار عمومی این نگرانی را ایجاد 
می کند که این کسری بودجه از چه راهی می خواهد 

تامین بشود؟
وی ادامه داد: همین مســئله آینده اقتصاد ایران را 
دچار چالش جدی کرده اســت. وقتی مشــکلاتی 
مثل نبود انضباط مالی، وجود تحریم های شــدید، 

انتظارات تورمی بالا و نابسامانی در نرخ ارز در اقتصاد 
کشور حاکم هستند ما نمی توانیم توقع داشته باشیم 
که بازار سرمایه یک رشد پایدار و باثبات را برای یک 

دوره چند ساله تجربه کند.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به الزامات رشد 
پایدار بورس بیان کرد: رشد پایدار برای بازار سرمایه، 
زمانی رخ می دهد که ما رشــد پایدار و باثبات را در 
اقتصاد شاهد باشیم. یعنی تورم پایین باشد، بودجه 
دولت تراز شده و کسری نداشته باشد، اقتصاد کشور 
با تحریم روبه رو نباشد و چالش هایی که در سیاست 
خارجی با آن ها دست وپنجه نرم می کنیم حل شده 
باشــند. وی در ادامه افزود: با رخ دادن این اتفاقات 
طبیعتاً ما رشــد اقتصادی را در کشور خواهیم دید 
و آن موقع نتایجش در بازار سرمایه متبلور خواهد 
شد. چون بازار سرمایه آیینه ای از کل اقتصاد ایران 
است و سیاست هایی هم که در ماه های اخیر بانک 
مرکزی و وزارت اقتصاد در جهت رشد شاخص بازار 
ســرمایه اتخاذ کردند، مقطعی و کوتاه مدت است 
و باید اصلاحات ســاختاری مذکور در تمام سطوح 

اجرا شوند.
این کارشناس بازار سرمایه در خصوص تاثیر روابط 
بین الملل گفت: همه این مسائلی که گفته شد وابسته 
به این پیش فرض است که روابط بین المللی بهبود 
یابد و ارتباطات ما بیشتر شود تا فضای کسب وکار از 
لحاظ بین المللی رونق پیدا کند. این هم وابسته به 

این است که تغییراتی در دیپلماسی ما ایجاد شود.
شایان آرانی در ادامه گفت: نمی شود که ما دائماً با 
کشور های همسایه و دیگر کشور های جهان دچار 
اختلاف و تنش باشــیم و آن وقت انتظار داشــته 
باشــیم که اقتصاد کشور تحت شــعاع قرار نگیرد. 
همه این مسائل تاثیرگذار است. با حل این مسئله 
و بهبود فضای کسب وکار باید زمینه را آماده کنیم 

تا سرمایه گذاری خارجی در کشور صورت بگیرد.

تنور بازار سرمایه کماکان داغ است

زمستان گرم بورس

هر هفته یک عرضه اولیه انجام می شود
نوید ۱۳ هفته گرم در بازار سرمایه

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با بیان 
اینکه ۱۳ هفته گرم در بازار سرمایه در پیش 
رو داریــم، گفت: هر هفته یــک عرضه اولیه 

خواهیم داشت.
حجت الــه صیــدی در آییــن نواختن زنگ 
معامــلات بــورس که بــا حضور روســای 
کمیســیون های برنامه و بودجــه و اقتصاد 
مجلس شورای اســلامی برگزار شد، گفت: 
پاییز امسال، بورس در صدر بازارها قرار داشت. 
وی افزود: یکی از موارد مهم صیانت از حقوق 
سهامداران در بودجه سال آینده پیش بینی 
شده که این مهم با همراهی روسای کمیسیون 

های برنامه و بودجه و اقتصاد حاصل شد.
غلامرضا تاجگردون رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه نیز در این مراســم با تاکید بر اینکه 
مجلس بــرای حمایت از منافع ســهامداران 
برنامــه دارد، ابراز امیدواری کرد که در ســه 
ماه پایانی امسال شاهد رونق بورس همچون 

پاییز باشیم.
وی وضعیت بازار سرمایه را رو به رشد توصیف 
کرد و افزود: امیدواریم زمســتان گرمی را در 
بازار سرمایه در پیش رو داشته باشیم. وی با 
بیان اینکه ۵۰ میلیون سهامدار شرکت های 
بورســی داریم، اظهــار داشــت: در مجلس 
تلاش کرده ایم کمترین تعرضی به منافع این 

سهامداران صورت نگیرد.
سید شمس الدین حسینی رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس نیز با بیان اینکه پاییز ۱۴۰۳ 
بهار بازار سرمایه بود، افزود: امیدواریم این روند 
رونق در زمستان گرم تر شود. وی با قدردانی 
از تلاش مدیران بازار سرمایه برای بهبود وضع 
بورس افزود: این تلاش در جهت حفظ منافع 
۵۰ میلیون ایرانی اســت. از ایــن جهت بازار 

سرمایه ابعاد اجتماعی پیدا کرده است.
حســینی ادامه داد: در کنار قانون بازار اوراق 
بهادار، قانون تامین مالی تولید و زیر ساخت ها 
نقش مهمی در ایجاد زیر ساخت های توسعه 
بازار سرمایه دارد. این نماینده مجلس با بیان 
اینکه سنگین ترین بار تامین مالی تولید طبق 
برنامه هفتم بر دوش بازار سرمایه نهاده شده 
اســت، افزود: در تدوین قانون بودجه ۱۴۰۴ 
تلاش شده هیچ آسیبی از جانب بودجه دولت 
به بازار سرمایه وارد نشــود، بر همین اساس 
امیدواریم پس از چند سال سردی بازار شاهد 

گرمی فعالیت ها در بورس باشیم.

قیمت گوشت تغییری نکرده است
به گفته رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی در 
حال حاضر بازار مسکوت و بسته است و خرید 
چندانی صورت نمی گیرد، بــه همین دلیل 

قیمت ها افزایشی نیست.
به گزارش ایســنا، علی اصغر ملکی - رئیس 
اتحادیه گوشت گوســفندی - با بیان اینکه 
تغییرات چندانی در بازار گوشت ایجاد نشده، 
گفت: در حال حاضر بازار مسکوت و بسته است 
و خریدها بسیار ضعیف شده و به همین دلیل 
قیمت ها افزایشــی نبود. در هفته گذشته به 
دلیل شب یلدا و نیامدن دام به دلیل تعطیلی ها 
مجوزها با مشکل روبه رو شده بود که برطرف 
شده است. شــاید قیمت ها کیلویی ۱۰ هزار 
تومان افزایش داشته باشــد که به دلیل عدم 
صدور مجوز برای انتقال دام به تهران بوده که 

امروز بازار به حالت قبل برگشته است.
وی بــا بیان اینکه بــازار مســکوت و خریدار 
ضعیف اســت، ادامه داد: دام به اندازه کافی در 
شهرســتان ها وجود دارد و چون خرید نسبت 
به سال گذشته کمتر است، بازار خود را حفظ 
کرده است. حسین فرهادی - عضو هیئت مدیره 
و سخنگوی اتحادیه بنکداران مواد غذایی - در 
مصاحبه تلفنی با یک برنامــه رادیویی گفت: 
قیمت شکر در اواخر اردیبهشت از ۳۸ هزار و 
۵۰۰ تومان به ۴۲ هزار و ۵۰۰ تومان رسید که 
با همین قیمت به فروش می رســد. شکرهای 
بسته بندی نیز با قیمت ۴۹ هزار و ۵۰۰ تومان 
به فروش می رســد. برنج خارجی هندی ماه 
گذشــته از ۳۵ هزار تومان به ۴۵ هزار تومان 
رسید. حبوبات و برنج ایرانی نیز افزایش قیمت 
داشته چرا که ثبت سفارش واردات حبوباب کم 
بوده و همچنین انتقال ارز موجب  چالش هایی 

در این بازار شده است.
وی افزود: قیمت شکر و برنج خارجی توسط 
ســتاد تنظیم بــازار و ســازمان حمایت از 
مصرف کنندگان اعلام می شود. قیمت سایر 
کالاها با توجه  به میزان عرضه و تقاضا و شرایط 

واردکنندگان دستخوش تغییراتی می شود.
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عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای 
به بیان توضیحاتی درباره اعطــای معافیت های 
مالیاتی در بودجه ســال آینده بــرای کمک به 

گروه های کم درآمد پرداخت.
شهباز حسن پور بیگلری، نماینده مردم کرمان در 
مجلس شورای اسلامی و عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس شورای اسلامی در گفتگو با مهر 
درباره تصویب اعطای معافیت هــای مالیاتی در 
بودجه سال آینده برای کمک به حقوق بگیران کم 
درآمد گفت: در حال حاضر معافیت های مالیاتی 
یکی از مباحث مهم و بحث برانگیز در اقتصاد کشور 
هستند. اعطای این معافیت های مالیاتی در بودجه 
سال آینده برای کمک به کارمندان، مشاغل خرد 
و تولید کنندگان و بهبود وضعیت معیشتی آنها و 

تقویت بخش های آسیب پذیر جامعه بوده است.
حسن پور با اشاره به اقدامات اخیر دولت و مجلس 
در راستای کاهش مالیات برای کارکنان دولت و 

مشاغل خرد، توضیح داد: این معافیت ها به ویژه 
برای اقشــار کم درآمد و کارمنــدان دولت که در 
شرایط اقتصادی دشــوار کشور زندگی می کنند، 

اهمیت زیادی دارد.
وی ادامه داد: این تصمیم نه تنها در راستای کاهش 
فشار مالی بر افراد، بلکه به عنوان یک گام مثبت 
در جهت حمایت از ایــن گروه ها در مقابل تورم و 
مشــکلات اقتصادی فعلی اتخاذ شده است. این 
معافیت ها به نوعی به عنوان یک خدمت بی منت از 
سوی دولت و مجلس به این گروه ها است، چرا که 
همزمان با افزایش تورم و مشکلات اقتصادی، این 
اقدامات می تواند بخشی از فشارها را کاهش دهد.

وی افزود: این اقدامات مالیاتــی نه تنها به دنبال 
تقویت بخش های آسیب پذیر است، بلکه اهداف 
بزرگ تری نیز دارد؛ از جمله ایجاد اعتماد بیشتر 
مردم به نظام و تقویت رابطه مــردم و دولت. این 
نماینده مجلس دوازدهم تأکید کرد: این اصلاحات 

مالیاتی، به ویژه در بخش های مختلف اقتصادی، 
می تواند موجب بهبود وضعیت معیشــت مردم و 
گامی مهم در راستای اصلاحات اقتصادی کشور 

باشد.
حســن پور بیگلری به ویژه به همــکاری و وفاق 
میان دولت و مجلس در این زمینه اشاره کرده و از 
تلاش های مشترک برای ایجاد تغییرات مثبت در 

ساختار مالیاتی کشور سخن گفت.
این نماینده مجلس شورای اســلامی با اشاره به 
برخی از مشــکلات موجود در سیســتم مالیاتی 
کشــور، افزود: یکی از مســائل مهمی که در این 
زمینه باید به آن پرداخته شــود، فــرار مالیاتی 
است. او معتقد اســت که بانک مرکزی و وزارت 
اقتصاد در حال برنامه ریزی بــرای اصلاحات در 
این زمینه هستند و امیدوار است که با راه اندازی 
سامانه های جدید و پیوستن آن ها به شبکه مالیاتی 
کشــور، بتوانند درآمدهای مالیاتی بیشــتری را 

از بخش هــای مختلف جمــع آوری کنند. عضو 
کمیســیون صنایع و معادن مجلــس گفت: این 
سامانه ها می توانند به شناسایی و ثبت اطلاعات 
مالیاتی افــرادی که تاکنــون از پرداخت مالیات 
فرار کرده اند، کمک کننــد. وزارت امور خارجه و 
وزارت راه و شهرسازی در حال تلاش هستند تا به 
سامانه های مالیاتی کشور متصل شوند و بتوانند 
 در این مســیر به بهبود وضعیت مالیاتی کشــور

 کمک کنند.
حسن پور با اشاره به تلاش های مجلس برای اصلاح 
قوانین مالیاتی و پیشنهادات مختلف برای تغییر 
در نحوه اجرای این قوانین گفت: در آینده نزدیک 
اقدامات مؤثری در این زمینه انجام خواهد گرفت. 
ایجاد تغییرات در سیستم مالیاتی کشور و برخورد 
جدی با فراریان مالیاتی و کســانی که از پرداخت 
مالیات شــانه خالی می کنند، نیز باید در دستور 

کار جدی باشد.

براساس آمار چک های مبادله ای در آبان ماه سال 
جاری، بیش از ۹ میلیون و ۴۶۰ هزار فقره چک به 
ارزشی بالغ بر ۷۷۸۸ هزار میلیارد ریال در سامانه 
چکاوک مبادله شــد که از این میزان، بیش از ۸ 
میلیون و ۶۰۰ هزار فقره بــه ارزش ۶۷۰۱ هزار 

میلیارد ریال وصول شده است.

به گــزارش تســنیم، بانک مرکزی اعــلام کرد: 
براســاس اطلاعات ســامانه انتقال تصویر چک 
)چکاوک( طی آبان ماه سال جاری، نسبت تعداد 
چک های وصولی به مبادلــه ای، ۹۰,۹۳ درصد و 
نســبت مبلغ چک های وصولی به مبادله ای ۸۶ 

درصد است.

گفتنی است نســبت تعداد چک های وصولی به 
مبادله ای در مهر ماه ســال جاری، ۹۰,۴ درصد و 
نسبت مبلغ چک های وصولی به مبادله ای ۸۵,۴ 
درصد بود. براساس اطلاعات این گزارش، میزان 
مبادلات چک در آبان ماه نســبت بــه ماه قبل از 
نظر تعداد، ۷,۵ درصــد و از نظر مبلغ، ۱,۳ درصد 

کاهش نشان می دهد. همچنین بیشترین نسبت 
تعداد چک های وصولی به مبادله ای در استان های 
گیلان، کرمانشاه و قم بوده است. از لحاظ ارزشی 
نیز بیشترین نسبت چک های وصولی به مبادله ای 
 در اســتان های البــرز، خوزســتان و هرمزگان

 بوده است.

رئیس اتاق اصناف کشــاورزی با اشــاره به کاهش ۳۰ 
درصدی تولید کشــت پاییزی عنوان کرد: خســارات 
محدود به محصولات کشاورزی نشده و تجهیزات چاه ها 
نیز دچار صدمه جدی می شوند. قاسم پیشه ور، رئیس 
اتاق اصناف کشــاورزی درباره خاموشی های چاه های 
کشاورزی و وضعیت کشت دوم محصولات به مهر گفت: 
پیامک برای بهره برداران مبنی بر قطعی روزانه ۵ ساعت 
از قبل آمده بود. در حال حاضر روزانه از ساعت ۱۶ تا ۲۱ 
برق چاه های کشاورزی قطع است. وی افزود: از سوی دیگر 
چاه های کشاورزی پست مستقل و جدای برق فشار قوی 
ندارد و برق آن روی شبکه برق روستا است و با قطعی برق 
روستا دوباره چاه های کشاورزی دچار خاموشی می شوند. 
وی ادامه داد: قطعی اتوماتیک برق چاه ها در کنار قطعی 
شبکه برق روستا ساعت های خاموشی را افزایش داده و 
کشت های پاییزی گندم، جو، کلزا و چغندرقند را با اشکال 
مواجه کرده است. برخی کشاورزان موفق به انجام کشت 
نشده اند یا اگر کشت صورت گرفته دچار آسیب جدی 
شده اند. رئیس اتاق اصناف کشاورزی با اشاره به کاهش 
۳۰ درصدی تولید کشت پاییزی عنوان کرد: خسارات 
محدود به محصولات کشاورزی نشده و تجهیزات چاه ها 
نیز دچار صدمه جدی می شوند. وی گفت: با هر قطع و 
وصل برق، چشمه های چاه و ریزش آنها بر اساس بالا و 

پایین رفتن آب، تجهیزات فنی را دچار صدمه می کند.
این مســئول صنفی اضافه کرد: عمــده چاه های آب 
کشاورزی با عمق متوســط ۱۰۰ متر اســت و اگر در 

طول روز ۲ تا ۳ بار برق قطع شود خواسته و ناخواسته که 
خاموشی ناخواسته به اشکال فنی در شبکه برمی گردد، 
حفاظت و نگهداری از تجهیزات فنی را بسیار هزینه بر 
می کند. پیشه ور با بیان این که دست کشاورز به جایی 
نمی رســد، اظهار کرد: درســت کردن تجهیزات زمان 
بر اســت همراه با خســارت های مالی که دارد. رئیس 
اتاق اصناف کشاورزی با اشــاره به قانون تصریح کرد: به 
صراحت در قانون آمده تأمین برق چاه های کشاورزی، 
قدیم و جدید باید انجام شود؛ اما مفاد این مصوبه رعایت 
نشد. اگر کشــاورز بخواهد دوباره سوخت مورد نیاز چاه 
کشاورزی خود را با گازوئیل تأمین کند نیاز به سرمایه 
گذاری مجدد دارد؛ علاوه بر این که چون در پروانه چاه 
ذکر شده چاه برقی است ســوختی از سوی دولت به آن 

اختصاص نمی یابد.
پیشه ور با بیان این که آسیب خاموشی برق بین صنایع 
و بخش کشــاورزی تفــاوت دارد، اظهار کــرد: قطعی 
کارخانجات در یکی دو ماه ممکن است تیراژ تولید را در 
صنعت کاهش دهد اما در ماه بعد این خاموشی ها می توان 
جبران کرد؛ اما کشاورز اگر کشت پاییزی که زمان خاصی 
دارد و به سال زراعی معروف است از دست بدهد، دیگر 
نمی تواند کشت کلزا را مثلًا اسفند به انجام برساند. بهره 
بردار تا کشــت زراعی بعدی باید صبر کند. این مسئول 
صنفی افزود: یا خســارات قطعی برق انبارهای صنایع 
به اندازه صدمات محصولات کشاورزی و مواد غذایی با 

خاموشی سردخانه ها نیست.

مدیر شرکت پخش فراورده های نفتی منطقه تهران 
درباره میزان تحویل سوخت نیروگاهی گفت: در ۲ 
تا ۳ ماه گذشته حدود ۳۶ درصد نسبت به پارسال 
رشد مصرف داشــته ایم. و در کل کشور ۴ میلیارد 

فراورده به نیروگاهها تحویل داده شد
به گزارش ایلنا، فریدون یاسمی در حاشیه بازدید 
خبرنگاران از انبار نفــت ری، با بیان اینکه این انبار 
از جمله انبارهای اســتراتژیک کشور است، اظهار 
داشــت: روزانه بیش از ۲۵ میلیون لیتر فراورده از 
این انبار بادگیری می شــود و دو انبار شرق و غرب 
نزدیک ۱۵ میلیون لیتر فــراورده را بصورت روزانه 

انتقال می دهند.
وی افزود: ما بصورت ۲۴ ساعته و ۴ شیفت در کلیه 
تاسیسات آماده سوخترسانی هستیم. مدیرعامل 
شــرکت پخش فراورده های نفتی منطقه تهران 
گفت: بطور همزمان ۴۰ دستگاه نفتکش در مدت 
زمان ۴۰ دقیقه و هر نفتکــش به ظرفیت ۳۰ هزار 
لیتر بارگیری  می کنند و نزدیک ۱۰۴ لاین بارگیری 
مخزن دار و ریلــی وجود دارد و تاکنون مشــکل 

خاصی درزمینه تامین فراورده نداشته ایم.
وی بــا بیاناینکــه ما مشــکل خاصــی در زمینه 
تامین سوخت نداریم، افزود: هر دو نیروگاه دماوند و 
پرند وضعیت مطلوبی به لحاظ تامین فراورده دارند. 
گفت؛ در هفته گذشته که بیشــتر مراکز تعطیل 
بودند ۷۷ واحد شــمس اباد و ۳۰ واحد در شهرک 

صنعتی عباس اباد را برای کســانی که در سامانه 
سدف درخواست کرده بودند و بر اساس فرایندی 
که کمیسیون قاچاق کشور ثبت نام کرده و دستگاه 

متولی نیز تایید کرده بود تامین سوخت کردیم.
یاسمی متوسط مصرف بنزین استان تهران را روزانه 
۲۲ میلیون لیتر عنوان کرد و افزود: نزدیک ۵ درصد 
رشد مصرف داشته ایم اما رشــد مصرف در تهران 
نسبت به کل کشور پایین تر است. وی درباره میزان 
تحویل بنزین ســوپر گفت؛ بنزین سوپر به صورت 
نوبتی در جایگاهها توزیع می شود و بر اساس میزان 
تولید پالایشــگاهها قطعا به مجاری عرضه تحویل 

می دهیم.
وی درباره میزان تحویل نفتگاز تصریح کرد: ما در 
زمینه نفتگاز ۲ تا ۳ درصــد کاهش مصرف داریم 
دلیل آن این است که برخی از واحدهای تولیدی گاز 
مصرف کردند و کنترل مصرف صورت گرفته است.

وی بیان داشت: ۶۰ درصد مصرف نفتگاز در بخش 
حمل و نقل اســت که کنترل مصرف منجر به این 
شده که مصرف نسبت به پارسال کاهش باید. مدیر 
شــرکت پخش فراورده های نفتی منطقه تهران 
در پاسخ به دیگر ســوال ایلنا درباره میزان تحویل 
سوخت نیروگاهی گفت: در ۲ تا ۳ ماه گذشته حدود 
۳۶ درصد نسبت به پارسال رشــد مصرف داشته 
ایم. و در کل کشور ۴ میلیارد فراورده به نیروگاهها 

تحویل داده شد.

افزایش ۱۰۰ درصدی معافیت های مالیاتی

حدود ۹۱ درصد چک ها وصول شد

مصرف روزانه ۲۲ میلیون لیتر بنزین در تهرانخاموشی برق، کشت پاییزه را ۳۰ درصد کاهش داد
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درحالی دولت برای کاهش فشار اقتصادی برخانوارها، 
۴۰۵ همت یارانۀ نقدی پرداخت می کند که سازمان 
هدفمندسازی یارانه ها، دومین شرکت زیان ده دولتی 

است.
به گزارش مهر ســال ۱۳۸۹ با تشــکیل ســازمان 
»هدفمندسازی یارانه ها«، قرار بود این نهاد به عنوان 
ارگانی برای حمایت اقتصادی از مردم و توزیع عادلانۀ 
منابع در کشور فعالیت کند. اما آنچه در طول چهارده 
سال گذشته اتفاق افتاده اســت، نشان می دهد که 
این سازمان نه تنها نتواسته است فشاری را از زندگی 
مردم کم کند، بلکه به باری زیان ده برای دولت تبدیل 
شده است. طبق گزارش دیوان محاسبات کل کشور، 
سازمان هدفمندسازی یارانه ها در سال ۱۴۰۲ با زیانی 
معادل ۵۱.۸۵۳ میلیارد تومان، دومین شرکت زیان ده 

دولتی شناخته شده است.

درحالی که پرداخت یارانه ها در شرایط کنونی اقتصاد 
کشور که دولت با کسری بودجه مواجه است و برای 
تأمین هزینه هایش استقراض می کند، فشاری مضاعف 
برای دولت ایجاد می کند. استقراض دولت برای جبران 
کسری بودجه باعث افزایش نقدینگی و تورم می شود و 
آسیب آن به زندگی مردم می رسد. درواقع، با تورم های 
بالای ۳۰ درصد و افزایش هزینه های مسکن به میزان 
۷۰ درصد در سبد هزینه های مسکن، یارانه های نقدی 
عملاً هیچ کمکی به وضعیت معیشتی مردم نکرده اند. 
در این راستا، مجلس شورای اسلامی راه حلی پیشنهاد 
کرده است که با اجرای آن دولت می تواند مشکل اصلی 
اقتصادی مردم یعنی مسکن را حل کند و با عرضۀ زمین 
و افزایش درصد مالکیت مسکن، فشار معیشتی را تا ۷۰ 

درصد کاهش دهد.
دولت در راستای حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه، 

به ارائه یارانه های نقدی و غیرنقدی پرداخته اســت. 
پرداخت این یارانه ها در قالب هدفمندسازی یارانه ها 
به مردم، به ویژه در شرایط اقتصادی سخت و تورم های 
بالا، به عنوان یک ابزار حمایتی شناخته می شود. بر 
اساس لایحۀ بودجۀ ۱۴۰۳، مبلغ یارانۀ پرداختی در 
سال جاری ۷۵۰ همت اســت که معادل ۲۶ درصد 
بودجۀ عمومی کشــور است. برای ســال آینده هم 
دولت یارانۀ نان را به ۲۵۰ همت افزایش داده است. با 
این حال، با توجه به کسری منابع یارانه ها، پیش بینی 
می شود که در سال آینده همچنان منابع مورد نیاز برای 
پرداخت یارانه ها و مصارف ضروری با کمبود مواجه 
خواهد شد. سازمان هدفمندسازی یارانه ها که خود 
نیز در سال های اخیر با مشــکلات مالی و زیان دهی 
۵۱ همتی روبه رو بوده است، فشار مضاعفی بر دولت 

وارد کرده است.

عرضۀ زمین، راه خلاصی دولت از شرکت  های زیان ده دولتی
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نایب رئیس اتحادیــه املاک گفت: عــده زیادی از 
مشــاورین املاک از نرخ مالیات شــکایت دارند و 
می گویند مالیات ها با وضعیت بازار مسکن هم خوانی 

ندارد، زیرا تعداد معاملات در این بازار ناچیز است.
داوود بیگی نژاد نایب رئیس اتحادیه املاک تهران در 
گفتگو با مهر با بیان اینکه قیمت ملک در محدوده های 
مختلف منطقه ۴ تهران با توجه به گســتردگی این 
منطقه نوسان دارد، اظهار کرد: طبق گفته مشاورین 
املاک منطقه ۴ تهران، در بازار خرید و فروش مسکن، 
مشــتری وجود ندارد، اما خریدار نیســتند. تنها در 
خصوص قیمت ملک در نواحــی مختلف پرس وجو 
می کنند تا شاید واحد مسکونی که با بودجه و قدرت 
خرید آنها هم خوانی داشته باشد، پیدا کنند. وی ادامه 
داد: میانگین نرخ خرید و فروش واحدهای شــهرک 
بهشتی واقع در منطقه ۴ زیر ۱۰ میلیارد تومان برآورد 
شده است، همچنین میانگین رنج قیمتی در خیابان 
اردیبهشــت این منطقه بین ۶ تا ۷ میلیارد تومان و 
محله خاک ســفید حدوداً در بــازه ۴ میلیارد تومان 

معامله می شود.
نایب رئیس اتحادیه املاک با بیان اینکه شرایط فعلی 
بازار مسکن، خریداران را به سمت معامله واحدهای 
قدیمی و کوچک مقیاس سوق می دهد، افزود: طبق 

فایل های معامله شده در بنگاه های املاک منطقه ۴، 
بیشتر واحدهای قدیمی ســاخت، بدون آسانسور و 
کوچک متراژ مورد توجه متقاضیان قرار گرفته، زیرا 
کرایه نشــین ها با توجه به قدرت مالی که در دست 
دارند به دنبال خرید خانه هســتند. وی بیان کرد: 
پس از سال ۱۳۹۷، جهش قیمت باعث کاهش شدید 
قدرت خرید مستأجران شد و تقاضا برای واحدهای 
ریز متراژ افزایش یافت، به عبارت دیگر برخلاف میل 
تعداد انبوهی از مســتأجران تقاضا برای واحدهای 
نوساز با کاهش چشمگیری مواجه شد. بیگی نژاد در 
پایان گفت: با توجه به اینکه از سال های اخیر تا به امروز 
بازار مسکن در رکود تورمی قرار دارد و در پی آن روند 
معاملات مسکن سال به سال با کاهش مواجه شد، 
همچنین از سوی دیگر قدرت آحاد جامعه برای خرید 
خانه نزول یافته، اما مشاوران املاک منطقه ۴ تهران از 
نرخ مالیاتی که آنها دریافت می شد، شکایت داشتند 
و می گویند وقتی که بازار رونق نــدارد و معامله ای 
صورت نمی گیرد، چرا باید چنین اعداد و ارقامی به 
عنوان مالیات برای آنها تعیین شود، به نظر می رسد، 
بهتر است دولت نرخ مالیات بنگاه های املاک را مورد 
بازنگری قرار دهد و مجدد طبق وضعیت فعلی بازار 
مسکن برای این قشر از جامعه نرخ مالیات تعیین کند.

کارشناس سیاست گذاری مسکن گفت: صرفه جویی 
هزینه ها در سامانه خودنویس بعد از گذشت ۲سال به 

۳هزار میلیارد تومان رسیده است.
هاشم وحدت زاده کارشناس سیاست گذاری مسکن 
در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران با بیان اینکه سامانه 
خودنویس یکی از مهم ترین اقدامات در حوزه کنترل  
قیمت مسکن به شــمار می رود گفت: ثبت قرارداد 
مسکن در سامانه خودنویس از سال گذشته در دستور 
کار قرار گرفته است که بررسی های آماری و میدانی 
حاکی از موفقیت اجرای این بوده به طوری که با رایگان 
بودن ثبت قراردادهای مسکن در این سامانه شاهد 
کاهش چشم گیر قیمت های مسکن در بخش اجاره 
بوده ایم.وی ادامه داد: حذف دلالان مسکن از طریق 
این سامانه باعث شده بازار مسکن به یک ساماندهی 

مناسب برسد و ما شــاهد  رونق در این بازار هستیم. 
کارشناس مسکن با بیان اینکه سامانه خودنویس نقش 
بسیار موثری در کاهش صرفه جویی هزینه ها داشته 
است گفت: اجرای این طرح در حال حاضر باعث شده 
که هزینه های اضافی که در قراردادها از سوی مالک 
و مستاجر پرداخت میشــد کاهش یابد و این امر در 
رونق بازار مسکن بسیار موثر بوده و باعث شده است 
که بازار مسکن به یک آرامش کامل برسد. وی با بیان 
اینکه سامانه خودنویس به صورت ۲۴ ساعته امکان 
ثبت قراردادها را دارد گفت: ســامانه خودنویس در 
حال حاضر از بازار اجاره عبور کــرده و به بازار خرید 
وفروش مسکن رسیده که همین امر در کاهش قیمت 
مسکن اثر گذار بوده و در آینده این بازار هم می تواند 

موثر باشد.

معاون وزیر راه و شهرســازی از ایجاد 
ظرفیت برای ســاخت ۱۶هزار واحد 

مسکونی توسط خیران خبر داد.
علی نبیان معاون وزیر راه و شهرسازی  
با بیان اینکه ســازمان ملــی زمین و 
مســکن از تمامی  ظرفیــت خود در 
جهت ساخت و توسعه اراضی استفاده 
می کند گفت: ســازمان ملی زمین و 
مســکن در قالب همکاری با تمامی 
دستگاه ها اقدام به توسعه و واگذاری 

اراضی می کند.
وی با بیــان اینکــه تابه امــروز در 
قالب انعقــاد تفاهم نامه با دســتگاه 
هــای مختلــف ۱۰۰ هــزار هکتار 

زمین به خیرین مســکن ساز واگذار 
شده اســت گفت: طبق برآوردهای 
صورت گرفته می توان با اســتفاده از 
 این ۱۰۰ هزار هکتــار ۱۶ هزار واحد 

مسکونی ساخت.
نبیان با بیان اینکه سازمان ملی زمین 
و مســکن در قالب حمایت از حقوق 
معلولان تا به امروز اقدام به ســاخت 
واحدهای مســکونی برای این قشر 
کرده است گفت: در قالب انعقاد تفاهم 
نامه با خیرین مسکن ساز  ۲۰ درصد 
از واحدهای احداثی توســط خیران 
به معلولان تحت پوشــش ســازمان 

بهزیستی اختصاص یافته است.

ســندیکای  رییــس 
تولیدکنندگان مواد دارویی، 
شــیمیایی و بســته بندی 
بــرق  گفــت:  دارویــی 
شهرک های صنعتی کشور 
یک روز در میان و هر بار ۱۷ ســاعت قطع می شــود و 
شرکت های داروسازی هم از این قطعی مستثنی نیستند.
فرامرز اختراعی، رییس سندیکای تولیدکنندگان مواد 
دارویی، شیمیایی و بسته بندی دارویی در گفت وگو با ایلنا 
از قطع برق شهرک های صنعتی سراسر کشور خبر داد و 
گفت: در شهرک های صنعتی کل کشور برق یک روز در 
میان قطع است و هر بار قطعی ۱۷ ساعت طول می کشد، 
شرکت های داروسازی که در این شهرک ها قرار دارند نیز 
از این قطعی مستثنی نیستند و اگر بنا باشد این شرکت ها 
با توجه به حساسیتی که در تقاضای جامعه برای محصول 
آنها وجود دارد از این قطعی استثنا شوند باید سیم کشی 

جدا برای آنها قرار داده شود که این اتفاق نیفتاده است.
وی افزود: برخی شــرکت ها به هنــگام قطعی با دیزل 
ژنراتورها بــرق را تامین می کنند اما برای روشــن نگه 

داشــتن ژنراتورها با مشــکل تامین گازوئیل روبه رو 
هستند، در عرضه گازوئیل دولتی به واحدهای صنعتی 
سختگیری ها و کنترل های شدیدی اعمال می شود و 
تامین گازوئیل به صورت آزاد هزینه ای معادل ۱۵۰۰۰ 
تومان در هر لیتر را به صنعت تحمیل می کند در حالی 
که قیمت گازوئیل دولتی ۳۰۰ تومان در لیتر است ضمن 
اینکه منابع تامین گازوئیل آزاد شفاف نیستند و حتی 
ممکن است از مســیرهای قاچاق تامین شده باشند و 
خرید آنها می تواند عواقب حقوقی برای شــرکت های 

دارویی داشته باشد.
اختراعی خاطرنشان کرد: همزمان با قطعی برق قطعی 
گاز هم آغاز شده که البته هنوز شدت آن به اندازه برق 
نیســت اما از آنجا که دیگ های بخار با سوخت گاز کار 
می کند تشــدید قطعی گاز چالش بزرگ دیگری برای 

صنعت خواهد بود.
رییس ســندیکای تولیدکنندگان مواد دارویی اظهار 
کرد: صنعت در فصل گرما با قطعی برق و در فصل سرما 
با قطعی برق و گاز در کشــمکش است و این چالش ها 
به افزایش قیمت تمام شده تولید می انجامد، همچنین 
تعطیلی مکرر بنگاه های تولیدی تنبلی در نیروی کار را 
افزایش می دهد و اگر دولتمردان فکری به حال صنعت 

نکنند باید با آن وداع کنند و تداوم این شرایط بنگاه ها را 
یکی پس از دیگری به تعطیلی سوق خواهد داد.

وی یادآور شد: ۳۰۰ کارخانه داروسازی در ایران مستقر 
هســتند که ۷۰ درصد مواد اولیه آنها در داخل تولید 
می شود و چالش انرژی در حالی گریبانگیر این کارخانه ها 
شده که صنعت این روزها با چالش های دیگری نیز دست 
به گریبان است؛ نرخ ارز به طور پیوسته رو به رشد است، 
تخصیص ارز برای تامین مواد اولیه تولید به آسانی صورت 
نمی گیرد، سرمایه در گردش واحدهای تولیدی کافی 
نیســت و جهش ارز از ۴۲۰۰ تومان به ۲۸۵۰۰ تومان 

داروسازان را با کمبود سرمایه در گردش روبه رو کرد. 
در حالی که بانک ها هم با اتخاذ سیاست های انقباضی 
از تخصیص تسهیلات امتناع می کردند و بیمه و دولت 
به صنعت دارو بدهکار هســتند و در این شرایط رئیس 
بانک مرکزی در حالی خبر خوش تخصیص ۲۰۰ همت 
تسهیلات به صنایع کشور را اعلام می کند که تنها صنعت 

دارو متقاضی ۱۲۰ همت تسهیلات است.
اختراعی گفت: بــا این حال از آنجا کــه قصد اغراق در 
توصیف اوضاع را ندارم تاکید می کنم خوشبختانه تولید 
دارو در کشــور با مازاد همراه اســت و اگر شرکت های 
داروســازی با ۳۰ درصد ظرفیت هم فعالیت داشــته 

باشــند مشــکلی در عرضه دارو پیش نمی آید و البته 
 تصریح می کنــم که این موضوع شــامل همــه انواع 

داروها نمی شود.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

قطعی مکرر برق و گاز ادامه دارد

رکود تولید در شهرک های صنعتی 

۲۴ هزار معلول از طریق واگذاری اراضی صاحبخانه شدند

بازار مسکن کساد است

کاهش شدید قدرت خرید مستأجران

صرفه جویی ۳هزار میلیارد تومانی سامانه خودنویس

ناترازی نظام بانکی
مسعود دانشمند، اقتصاددان

بانک ها در اقتصاد کشور نقش اصلی را در تامین 
مالی و ارائه تســهیلات به بخش تولید بر عهده 
دارند و سهم بازار سرمایه و یا تامین مالی خارجی 
در این بخش ناچیز اســت. از سوی دیگر به دلیل 
افزایش تقاضاها و فشار به نظام بانکی برای دریافت 
تسهیلات، بانک ها با کسری منابع مواجه شده و یا 
با سرعت بیشتری به سمت ناترازی پیش می روند.

برای رونــق دادن بخــش تولیدی کشــور باید 
علت توقف و کاهش تولید را جســت و جو کنیم. 
بررسی ها نشان می دهد یکی از مهم ترین مشکلات 
بخش های تولیدی کمبود نقدینگی مورد نیاز در 
این واحدها است. در این راســتا نظام بانکی نیز 
نقدینگی مورد نیاز را یا در اختیار آنها قرار نمی دهد 
و یا اینکه این نقدینگی را در قالب تســهیلات با 
سود بالا به آنها پرداخت می کند که اصلاً برای آنها 

مقرون به صرفه نیست.
البته قاچاق ضربه سنگینی به تولید و اقتصاد وارد 
می کند. توجه کنید، ورود کالاهای قاچاق عملا 
نقض غرض است. دولت می گوید کالاها را ممنوع 
کرده تا از تولید حمایت کند. اما بازار پر اســت از 
کالاهای قاچاق که به تولیــد ضربه می زند. لوازم 
خانگی قاچاق وارد می شــود و در مقابل مردم آن 
کالای قاچاق را می خرند. در این فضا مصرف کننده 

هم زیان می کند.
هیچ وقت بازار سرمایه نقش لازم را برای حمایت 
از تولید ایفا نکرده است. عمده حمایت از تولید به 
سمت بازار پول رفته است، بورس را در این چند 
روزه نگاه کنید، همین که قیمت دلار بالا می رود، 
ریزش دارد. دلیل آن نیز واضح است چون مردم 
ســهام خود را در بورس فروخته و اقدام به خرید 
دلار می کنند، چرا که بازده دلار بهتر از سود بازار 
ســرمایه اســت.  همین که دلار تثبیت یا نزولی 
می شود شاخص بورس بالا می رود. بازار سرمایه ای 
که متاثر از بازار پول باشد، نمی تواند استقلال عمل 
داشته باشد، بازار سرمایه باید نقش خود را تعریف و 
جایگاه پیدا کند، بنابراین تمام بار حمایت از تولید 

به عهده نظام پولی است.

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائم شهر
نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رســمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی قائم شهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت 

اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه رکن کلا پلاک ۲ اصلی بخش ۳

۱۴۷۰ فرعی بنام آقای پیام کریمی کوتنائی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۹۱۶۷ متر مربع خریداری بدون واسطه از آقای 
محسن کروندی و عزیزاله محمدی رکنی مالک رسمی

لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز از طریق این روزنامه محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت  می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده ۱۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه 
ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان 

باطلاع عموم میرساند و نسبت به املاک در ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۹/۱۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۰/۰۲ 

مرتضی قاسم پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر

شناسه آگهی ۱۸۴۰۶۱۸ 

آگهی تحدید حدود حوزه ثبتی شهرستان قائم شهر 
پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون و 

ماده ۱۳ آیین نامه قانون اخیر الذکر تحدید حدود املاک مشروحه ذیل در ساعت و تاریخهای مقرر در محل وقوع ملک به شرح 
ذیل به عمل خواهد آمد 

املاک متقاضیان واقع در قریه رکن کلا به شماره ۲ اصلی بخش ۳ 
۱۴۷۰ فرعی بنام آقای پیام کریمی کوتنائی فرزند قباد در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۹۱۶۷متر مربع طبق رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۰۰۰۲۰۱۵۴۲۷ تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۰ 

هیات قانون تعیین تکلیف . 
ساعت ۹ صبح روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۰/۲۳ 

لذا از متقاضیان ومالکین املاک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاقی دعوت میشود در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور به هم رسانند بدیهی است در صورت عدم حضور متقاضی و یا نماینده 
قانونی آنان طبق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک مورد تقاضا باحدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شــد معترضین میتوانند به استناد ماده ۲۰ قانون ثبت و مواد ۷۴ و ۸۶ آئین نامه 
قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید حدود اعتراض خود را کتبا به این اداره تســلیم و ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به واحد ثبتی مبادرت به 
تقدیم دادخواست به مرجع قضائی نمایند در غیر اینصورت با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست توسط متقاضی و یا نماینده قانونی وی و بدون توجه به اعتراض واصله عملیات ثبتی با رعایت 

مقررات ادامه می یابد. تاریخ انتشار : ۱۴۰۳/۱۰/۰۲ 
مرتضی قاسم پور 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائمشهر

شناسه آگهی ۱۸۴۰۶۲۸

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

۱- برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۲۰۲۶۰۱۳۹۹۵ مورخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۵  هیات اول 
/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

مستقر در واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان
متقاضی آقــای محمدرضــا جبرئیلی بــه شناســنامه شــماره ۲۶۱۷ کدملی 
۱۲۸۷۳۰۷۱۶۷ فرزند علی نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاره 
به مساحت ۷۶.۲۰ مترمربع پلاک شماره ۲۶۸ فرعی از ۴۵۲ اصلی واقع در بخش ۵ 
اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان ۲- متقاضی خانم زهرا کاظمی به شناسنامه 
شــماره ۱۲۷۰۶۴۸۵۹۴ کدملی ۱۲۷۰۶۴۸۵۹۴ فرزند عباس در نســبت به سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاره به مساحت ۷۶.۲۰ متر مربع پلاک شماره 

۲۶۸ فرعی از ۴۵۲ اصلی واقع در بخش ۵ اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان
مورد درخواست به موجب سند ۲۱۱۹۶ مورخ ۱۳۹۵.۱۲.۸ دفترخانه ۳۵۷ اصفهان 
به متقاضی انتقال قطعی شده و در جریان ثبت میباشد محرز گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۹/۱۷
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱۴۰۳/۱۰/۰۲

حسین زمانی علویجه 
رئیس ثبت اسناد و املاک 

شناسه آگهی ۱۸۳۹۸۱۹

آگهی موضــوع مــاده ۳ قانون و مــاده ۱۳ آئیــن نامــه قانون تعییــن تکلیف 
وضعیــت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی برابر رای شــماره 
۱۴۰۳۶۰۳۰۲۰۲۶۰۱۲۹۲۵ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۲۳ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 

اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان
تصرفات آقای ابراهیم حیدری به شناسنامه شماره ۱۶ کدملی ۶۲۱۹۸۲۷۸۶۴ صادره 
بوئین و میاندشت فرزند نوروزعلی در ششدانگ یکبابخانه به مساحت ۱۱۱.۳۰ مترمربع 
پلاک شــماره ۳۱ فرعی از ۱۵۱۷۹ اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ اداره ثبت اسناد و 
املاک شمال اصفهان با توجه به تقاضانامه ارائه شده مستندات ضمیمه شامل )مالک 
رسمی آقای محمد علی آقا اسلامی بموجب سند ۳۱۴۵۱ – ۵۴/۴/۶ دفتر ۱۱ اصفهان 
بوده که مورد درخواست مع الواسطه بموجب قولنامه به متقاضی واگذار شده و تعدادی 
از شهود آن را تایید نموده)اند و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس منتخب و پاسخ 
وضعیت ثبتی که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و انتقال 
ملک از مالک رسمی به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴۰۳/۰۹/۱۷
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۱۰/۰۲

حسین زمانی علویجه
رئیس ثبت اسناد و املاک 

شناسه آگهی ۱۸۴۰۵۶۳ 

ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمی 

برابر راي شماره ۱۴۰۳۶۰۳۱۹۰۷۸۰۱۷۱۳۶ هیات دوم  تصرفات مالکانه بلامعارض آقاي  
علي رضا سجادي به شناسنامه شماره ۱۷ کدملي ۶۰۷۹۹۴۷۴۵۵ صادره  ماهان فرزند 
نعمت الله در ششدانگ یکباب خانه مشتمل بر طبقات فوقاني  به مساحت ۸۰.۵۰ مترمربع 
پلاک شماره  ۶۳۴ فرعي از ۲۹۷۷ اصلي واقع در  بخش۳ حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان 
آدرس کرمان خیابان ابوذر شمالي کوچه ۵۲ چهارکوچه سمت چپ منزل دوم  خریداري 
از مالک رسمي شرکت ماربکس محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت انقضاي مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۱۰/۰۲   تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۱۷/۱۰

محمود مهدی زاده
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو کرمان

شناسه اگهی ۱۸۴۸۶۴۴ 
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فناوری و 
اطلاعات

مدلتوسعهمنطقهایفناوریکشوربهزودینهاییمیشود
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای وزیر کشور گفت: مدل توسعه منطقه ای 

فناوری کشور براساس تصمیمات هفته آینده تعیین و نهایی خواهد شد.
به گزارش ایرنا، مهدی دوستی در خصوص اقدامات وزارت کشور برای توسعه و صادرات 
محصولات دانش بنیان اظهارکرد: در حال حاضر بــه لحاظ تکنیکی و فنی، محصولات 
شرکت های فناور و دانش بنیان با مشکلی مواجه نیستند. از نظر دانشی، تمام اقدامات لازم 
انجام شده است. وی با اشاره به چالش های پیش روی این شرکت ها افزود: چالش اصلی، 
خلق بازار برای محصولات دانش بنیان است. به ویژه در شهرستان ها و مناطق مختلف کشور، 
علاوه بر مشکل بازار، مشکل دیده شدن نیز وجود دارد. این موضوع در برخی مناطق شدت 

بیشتری دارد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توســعه منطقه ای وزارت کشور در ادامه اظهار کرد: با 
همکاری مشترک میان وزارت کشور و معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، تلاش 
می کنیم عدالت فناورانه را در بخش های مختلف کشور ایجاد کنیم. هدف این است که تمام 

استان ها و مناطق در زیست بوم دانش بنیان دیده شوند.
به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، وی همچنین 
درباره اقدامات وزارت کشــور برای تسهیل فروش محصولات شرکت ها توضیح داد: این 
مسأله نیازمند همکاری و هماهنگی میان نهادهاست. چنین فرآیندی بین رشته ای است 
و باید با همراهی معاونت علمی و فناوری رئیس جمهوری پیش برود تا هماهنگی لازم در 

سیستم فناورانه کشور حفظ شود.
دوستی تأکید کرد: برنامه های اولیه برای این اقدام تدوین شده و پیشنهاداتی نیز از استان ها 
دریافت کرده ایم. با این حال، محوریت و راهبری معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
را پذیرفته ایم. براســاس تصمیماتی که در هفته آینده گرفته خواهد شد، مدل توسعه 

منطقه ای فناوری نیز استخراج خواهد شد.

ســهمحدود۱۴درصدیزنانایرانیدرگزارشهای
پژوهشگرانپراستناد

در گزارش های مختلف پژوهشگران پر استناد، ۶۶۵ زن پژوهشگر، معادل ۱۳.۸ درصد از 
کل پژوهشگران پر استناد ایران حضور دارند.

به گزارش مهر، دکتر سید احمد فاضل زاده؛ رئیس مؤسسه استنادی و پایش علم و فناوری 
جهان اسلام )ISC( ضمن تبریک میلاد حضرت فاطمه زهرا )س( و روز بزگداشت مقام 
مادر و روز زن گفت: بانوان بخش مهمی از جامعه هستند که در پیشرفت جوامع انسانی 
نقش آفرینی می کنند. به فرموده مقام معظم رهبری، از دیدگاه اسلام هیچ گونه تفاوت بین 
زن و مرد در حرکت معنوی و تعالی انسانی و دستیابی به حیات طیبه وجود ندارد، ایشان 
در دیدار اخیر خود با اقشــار مختلف بانوان فرمودند: »از منظر اسلام، زن و مرد با وجود 
تفاوت های جسمی، هر دو از توانایی ها و نوآوری های فکری و عملی و استعدادهای بی نهایت 
برخوردار هستند که باعث می شود زن نیز همچون مرد بتواند و در مواردی واجب باشد 
که در عرصه ها و فعالیت های گوناگون علمی، سیاسی، اجتماعی، اقتصادی، بین المللی، 
فرهنگی و هنری نقش آفرینی کند«. رئیس موسســه ISC گفت: یکی از شاخص های 
مرجعیت علمی تعداد دانشمندان پراستناد هر کشور است.موسسه استنادی و پایش علم 
و فناوری جهان اسلام )ISC(، به عنوان یک مؤسسه معتبر بین المللی وظیفه رصد و پایش 
علم و فناوری ایران، منطقه و کشورهای اسلامی را بر عهده دارد. در همین راستا این مؤسسه 

هر ساله پژوهشگران پراستناد برتر را شناسایی و معرفی می کند.
وی گفت: بانوان پژوهشگر ایرانی در عرصه مرجعیت علمی در سطح ملی و بین المللی نیز 
جایگاه ویژه ای دارند. فهرست پژوهشگران پراستناد در پایگاه های بین المللی استنادی 
وب آوساینس، اسکوپوس و آی اس سی هر ساله اعلام می شــود. طبق آخرین گزارش 
موسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان اسلام، ۶۶۵ بانوی پژوهشگر ایرانی پراستناد 
در میان ۴۸۱۸ پژوهشگر پراستناد ایرانی حضور دارند که ۱۳.۸۰ درصد از پژوهشگران 

پراستناد کشور را تشکیل می دهند.
وی ادامه داد: در جدول شماره یک تعداد پژوهشگران پراستناد یک درصد برتر، دو درصد 
برتر دوره کاری، دو درصد برتر یک ساله و پژوهشگران پراستناد پایگاه ISC: علوم انسانی، 
علوم اجتماعی، هنر و معماری و همچنین سهم بانوان نشــان داده شده است. بر اساس 
جدول یک بانوان پژوهشگر پراستناد بیشترین سهم را از پژوهشگران یک درصد برتر به 

خود اختصاص داده اند.
رئیس موسســه ISC افزود: جدول ۲، وضعیت کلی بانوان پژوهشگر ایرانی پراستناد در 
وابستگی های سازمانی کلان به نمایش می گذارد. وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی با ۵۷.۲۹ درصد بیشترین سهم سازمانی از بانوان پژوهشگر ایرانی پراستناد را به 

خود اختصاص داده است.
فاضل زاده گفت: بر اساس آخرین گزارش مؤسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان 
اسلام، در فهرست پژوهشــگران یک درصد جهان که بر اســاس پایگاه ESI می باشد، 
۱۷۷ بانوی پژوهشگر ایرانی در ۱۵ حوزه ی موضوعی علوم کشاورزی، پزشکی بالینی، 
زیست شناسی و زیست شیمی، شیمی، داروشناسی و سم شناسی، علم اعصاب و روان، 
مهندسی، علم مواد، روانپزشکی/ روانشناسی، علوم کامپیوتر، زیست شناسی مولکولی و 
ژنتیک، علوم اجتماعی، کلیات، فیزیک، علوم گیاهی و جانوری، ایمنی شناسی و برخی در 

چند رشته امتیاز لازم را کسب کرده اند.

ســهمحدود۱۴درصدیزنانایرانیدرگزارشهای
پژوهشگرانپراستناد

در گزارش های مختلف پژوهشگران پر استناد، ۶۶۵ زن پژوهشگر، معادل ۱۳.۸ درصد 
از کل پژوهشگران پر استناد ایران حضور دارند.

به گزارش مهر، دکتر ســید احمد فاضل زاده؛ رئیس مؤسسه استنادی و پایش علم 
و فناوری جهان اســلام )ISC( ضمن تبریک میلاد حضرت فاطمه زهرا )س( و روز 
بزگداشت مقام مادر و روز زن گفت: بانوان بخش مهمی از جامعه هستند که در پیشرفت 
جوامع انسانی نقش آفرینی می کنند. به فرموده مقام معظم رهبری، از دیدگاه اسلام 
هیچ گونه تفاوت بین زن و مرد در حرکت معنوی و تعالی انسانی و دستیابی به حیات 
طیبه وجود ندارد، ایشان در دیدار اخیر خود با اقشار مختلف بانوان فرمودند: »از منظر 
اسلام، زن و مرد با وجود تفاوت های جسمی، هر دو از توانایی ها و نوآوری های فکری و 
عملی و استعدادهای بی نهایت برخوردار هستند که باعث می شود زن نیز همچون مرد 
بتواند و در مواردی واجب باشد که در عرصه ها و فعالیت های گوناگون علمی، سیاسی، 

اجتماعی، اقتصادی، بین المللی، فرهنگی و هنری نقش آفرینی کند«.
رئیس موسسه ISC گفت: یکی از شــاخص های مرجعیت علمی تعداد دانشمندان 
 ،)ISC( پراستناد هر کشور است.موسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان اسلام
به عنوان یک مؤسسه معتبر بین المللی وظیفه رصد و پایش علم و فناوری ایران، منطقه 
و کشورهای اسلامی را بر عهده دارد. در همین راستا این مؤسسه هر ساله پژوهشگران 

پراستناد برتر را شناسایی و معرفی می کند.
وی گفت: بانوان پژوهشگر ایرانی در عرصه مرجعیت علمی در سطح ملی و بین المللی 
نیز جایگاه ویژه ای دارند. فهرست پژوهشــگران پراستناد در پایگاه های بین المللی 
استنادی وب آوساینس، اسکوپوس و آی اس سی هر ساله اعلام می شود. طبق آخرین 
گزارش موسسه استنادی و پایش علم و فناوری جهان اسلام، ۶۶۵ بانوی پژوهشگر 
ایرانی پراستناد در میان ۴۸۱۸ پژوهشگر پراســتناد ایرانی حضور دارند که ۱۳.۸۰ 

درصد از پژوهشگران پراستناد کشور را تشکیل می دهند.
وی ادامه داد: در جدول شماره یک تعداد پژوهشگران پراستناد یک درصد برتر، دو 
 :ISC درصد برتر دوره کاری، دو درصد برتر یک ساله و پژوهشگران پراستناد پایگاه
علوم انسانی، علوم اجتماعی، هنر و معماری و همچنین سهم بانوان نشان داده شده 
است. بر اساس جدول یک بانوان پژوهشگر پراستناد بیشترین سهم را از پژوهشگران 

یک درصد برتر به خود اختصاص داده اند.

اخبار

معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیــان رئیس جمهــور 
بر ارتقای کیفیــت تجهیزات 
آزمایشــگاهی ایران ساخت و 
تمرکــز بر دریافــت بازخورد 
مخاطبان به منظور شناســایی نیازها و توسعه بازارهای 

داخلی و صادراتی تأکید کرد.
به گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری، حسین افشــین در حاشیه بازدید از 
دوازدهمین نمایشگاه ایران ساخت با اشاره به حمایت از 
توسعه بازار، ارتقای کیفیت و توانمندسازی شرکت های 
دانش بنیان بــرای حضور در بازارهــای صادراتی اظهار 
داشت: این نمایشگاه بســتری برای تولید محصولاتی 
باکیفیت است که علاوه بر تأمین نیاز بازار داخلی، امکان 

حضور موفق در بازارهای جهانی را فراهم می کند.
وی با اشاره به حضور پررنگ مسئولان اجرایی و دولتی 
در این دوره از نمایشــگاه، افزود: برای نخســتین بار، 
رئیس جمهور محترم از این نمایشــگاه بازدید کرد. این 
حضور به بهتر دیده شــدن و توجه بیشــتر مسئولان و 
جامعه به اهمیت تولیدات دانش بنیان کمک شــایانی 
کرده اســت. افشــین همچنین تأکید کرد که تعامل 
نزدیک مسئولان، از جمله وزیران و اعضای هیات دولت 
با تولیدکنندگان، فرصتی مناســب برای ارائه بازخورد، 
شناسایی مشــکلات و ارائه راهکارهای بهبود کیفیت 

محصولات ایجاد می کند.
وی با تأکید بر اهمیت بازارســازی برای شــرکت های 
دانش بنیان خاطرنشــان کرد: معاونت علمی از طریق 
تعامل و همکاری با دستگاه ها و وزارتخانه های مختلف، 
توسعه بازار داخلی محصولات دانش بنیان ایران ساخت 
را پیگیری می کند. علاوه بر این، رونق بازارهای صادراتی 
نیز در اولویت قرار دارد؛ به همین منظور، در نمایشــگاه 
امســال، زمینه تعامل بین کســب وکارهای داخلی و 
خارجی از طریق دعوت از سفرای کشورهای خارجی و 

رایزنی بین شرکت ها فراهم شده است.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور 
تصریح کرد: تجهیزات آزمایشــگاهی ایران ســاخت با 
دستیابی به ســطح کیفی مناســب و قیمت رقابتی در 
مقایسه با نمونه های خارجی، ظرفیت بالایی برای تأمین 

نیازهای داخلی و حضور در بازارهای بین المللی دارند.
وی افزود: تمرکز اصلی نمایشــگاه سال آینده بر ارتقای 
کیفیت محصولات و تعامل سازنده برای دریافت بازخورد 
از مصرف کنندگان خواهد بود چرا که این بازخوردها به 

تولیدکنندگان کمک می کند تا نیازهــای بازار را بهتر 
درک کرده و کیفیت محصولات خود را بهبود بخشند.

افشین در پایان با اشاره به نقش تولیدات ایران ساخت در 
کاهش تأثیر تحریم ها گفت: بسیاری از این محصولات 
گامی مؤثر در بی اثر کردن تحریم ها برداشته اند، تولید 
داخلی از جمله عواملی اســت که تحریم ها را ناکارآمد 
می کند. بنابراین، ســرمایه گذاری در تولید محصولات 
باکیفیت نه تنهــا نیاز داخلی را برطــرف می کند، بلکه 

راهکاری مؤثر برای مقابله با تحریم ها به شمار می رود.
دوازدهمین دوره نمایشگاه تجهیزات، مواد آزمایشگاهی 
و تســت و آزمون پیشرفته ایران ســاخت که از ۲۳ آذر 
آغاز و تا  ۲۶ آذرماه ادامه داشــت، میزبان ۲۷۸ شرکت 
دانش بنیان و فناور اســت. این شــرکت ها در ۱۴ حوزه 
مختلــف، از جملــه نفــت، گاز و پتروشــیمی، برق و 
الکترونیک، نرم افزار و شبیه ســاز، عمران و ساختمان، 
مکانیک، شیمی و متالورژی، کشاورزی و محیط زیست، 
و مهندسی پزشکی، خدمات و محصولات خود را عرضه 

کرده اند.
این نمایشگاه با هدف توسعه بازار محصولات شرکت های 
دانش بنیان، ایجاد اشتغال پایدار برای حدود ۷ هزار ۲۰۰ 
نفر، که عمدتاً افراد تحصیلکرده هستند و گسترش بازار 

صادراتی تجهیزات و مواد آزمایشگاهی برگزار شد.
از سوی دیگر معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور با اشاره به برگزاری نمایشگاه پتروفن در 
هفته نخســت دیماه ۱۴۰۳، این رویداد را بستری برای 
ارائه نوآوری ها و دســتاوردهای صنعت پتروشــیمی و 
نویدبخش مسیر تازه ای در این صنعت دانست و از سرمایه 
گذاری هلدینگ خلیج فارس بر روی هوشمندســازی 
صنعت پتروشیمی توسط معاونت علمی با بهره گیری 

از فناوری های نوظهور مانند هوش مصنوعی خبر داد.
حســین افشــین ادامه داد: همکاری من با پتروفن در 
بحث ارزیابی پتروشیمی های کشــور بود و این مهم را 
در همکاری با گروهی از متخصصان پیش می بردم و از 
نزدیک شاهد بودم که این برنامه با چه دقتی طراحی و 
اجرا شده است. در همان زمان، به این ارزیابی رسیدم که 
پتروفن می تواند یکی از مهم ترین برنامه های کشور باشد 
و بر این باورم که این همایش نویدبخش مسیر تازه ای در 

صنعت پتروشیمی است.
افشــین ادامه داد: صنعت پتروشــیمی یکی از صنایع 
پیشران کشــور اســت و این صنعت، علاوه بر ارزآوری 
قابل توجه، زمینه ساز تکمیل زنجیره های پایین دستی 
و ایجاد ارزش افزوده در کشــور اســت. با این حال، در 
برخی موارد، شــاهد ناقص بودن این زنجیره ها هستیم. 
علت این امــر را می توان در کمبود منابــع بودجه ای یا 
سیاســت گذاری هایی دانســت که فقط به سودآوری 

کوتاه مدت توجه داشته اند و زنجیره ارزش را رها کرده اند.
وی یکی از چالش های اساســی صنعت پتروشــیمی 
را کمبود ســرمایه گذاری در حوزه تحقیق و توســعه و 
فناوری های نوین دانســت و افزود: فناوری ها به سرعت 
در حال پیشرفت هســتند و اگر ما نتوانیم خود را با این 
تغییرات هماهنگ کنیم، در بلندمدت با مشکلات جدی 

مواجه خواهیم شد.
معاون علمی، فنــاوری و اقتصاد دانــش بنیان رئیس 
جمهور تاکیدکرد: صنعتی که تحقیق و نوآوری را جدی 
نگیرد، به طورحتم محکوم به شکست است و آغاز مسیر 
هوشمندسازی در پتروشــیمی نیز گامی جدی در این 

راستا محسوب می شود.
افشین همچنین اشاره به اینکه معاونت علمی از آمادگی 
لازم برای کمک به صنعت پتروشیمی برخوردار است، 
تصریح کرد: در تلاش هستیم با بهره گیری از فناوری های 
نوظهور به ویژه هوش مصنوعی این همکاری را پیش برده 
و به عبارتی نهضت هوشمندســازی و نوظهور را با یک 
صنعت پیشــران کلید بزنیم تا ضمن افزایش بهره وری، 

هزینه های تولید کاهش یابد.
وی با بیان اینکه یکی از نکات برجسته این همایش، تقدیر 
از مدیران نوآور است، افزود: این تقدیر تنها جنبه نمادین 
ندارد و هدف از آن، شناسایی و برجسته سازی مدیرانی 
است که نوآوری را به مرحله اجرا رسانده اند. آنچه در این 
بخش باید مدنظر باشد، عدد این جایزه نیست بلکه اعتبار 
و برندی اســت که از رهگذر این جایزه به مدیران نوآور 

تعلق می گیرد.
افشــین همچنین طرح نیازهای فناورانه از سوی صنعت 
پتروشیمی و ورود شرکت های دانش بنیان برای پاسخگویی 
به این نیازهای راهبردی و فناورانه را از دیگر ابعاد مهم این 
همایش اعلام کرد. وی گفت: تمام اتفاقات بزرگ در دنیا از 

رهگذر همین همایش ها و نمایش ها رقم می خورد. دنیای 
امروز، دنیای عرضه و معرفی اســت؛ زیرا از طریق همین 
زمینه است که تبادل اطلاعات صورت می گیرد. اما با همه 
این احوال باید مراقب باشیم که نوآوری در صنعت، نمایشی 
نباشد. صرف تأسیس مراکز نوآوری بدون نتیجه، تنها به 
هدررفت منابع منجر خواهد شد. افشــین ادامه داد: این 
رویداد بستری برای تعامل میان شرکت های دانش بنیان، 
محققان و دانشگاهیان با صنعت پتروشیمی فراهم می کند. 
بررسی سه دوره گذشته نشان می دهد که همایش پتروفن 
مسیری صعودی و موفقیت آمیز داشته و امسال نیز با قوت 

بیشتری ادامه می یابد.
رئیس بنیاد ملی نخبگان در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به این پرسش که هوش مصنوعی در حوزه پالایشگاهی 
و پتروشیمی چگونه می تواند اثرگذار باشد، گفت: وقتی 
از هوش مصنوعی صحبت می کنیم، یعنی توانایی انجام 
هر کاری که هــوش واقعی می تواند انجــام دهد. از این 
رو، هوش مصنوعی در صنعت پتروشــیمی در ارتقای 
بهره وری، کم کردن هزینه هــا، تصمیم گیری های بهتر 
و... می تواند اثرگذار باشد و از یک طرف به مدیران برای 
گرفتن تصمیمات بهتــر و از طرف دیگر به صنعت برای 

استفاده کمتر از انرژی و ارتقاء بهره وری کمک کند.
بر اســاس این خبــر از معاونت علمــی، وی همچنین 
تصریح کــرد: بر ایــن باور هســتم که اگــر هلدینگ 
خلیج فارس پیشگام هوش مصنوعی کشور باشد، حتماً 
عقب ماندگی هایی که در این بخش داریم، به ســرعت 
جبران خواهد شد. معاون علمی رئیس جمهور در پایان 
خاطرنشان کرد: امیدوارم دســتاوردهای این همایش 
و نمایشــگاه پیش رو، تحــولات بزرگــی را در صنعت 
پتروشیمی کشور رقم بزند. با تکیه بر دانش و فناوری های 

نوین، آینده ای روشن برای این صنعت در پیش است.
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تهران- ایرنــا- نایب رئیس کمیســیون تحول نوآوری 
اتاق بازرگانی تهران گفت: قانونی شدن رمزارزها نه تنها 
تبادلات مردم در این حوزه را قانونی و شفاف می کند بلکه 
کلاس جدیدی از دارایی های دیجیتال توسط دولت به 
رسمیت شناخته می شــود. رضا قربانی در گفت وگو با 
ایرنا درباره ضرورت ساماندهی و قانونی شدن رمزارزها 
گفت: متولی ساماندهی و قانونی شدن رمزارزها یا همان 
»رمزپول ها« بانک مرکزی است که تا به امروز این حوزه 
به شــکل خودتنظیم گری کار می کرده اســت یعنی 
کسب وکارها یا کاربرانی که در این حوزه فعالیت می کنند 

با قبول مسئولیت توسط خودشان، فعالیت داشته اند.
وی افزود: البته باید دانست که پذیرفته شدن رمزارزها 
توسط قانون به این معنا نیســت که اگر بازار رمزارزها 
دچار ریزش شد، قانون از دارایی مردم حمایت کند. این 
قانون برای شفاف شدن فعالیت های رمزارزها است تا در 
این چارچوب قانونی افراد بتوانند به صورت آزادانه تبادل 
را انجام دهند. در واقع می توان گفت با این اقدام، کلاس 

جدید دارایی های دیجیتال توســط دولت به رسمیت 
شناخته می شود.

نایب رئیس کمیســیون تحول نوآوری اتاق بازرگانی 
تهران درباره اســتفاده از ظرفیت رمزارزها برای بهبود 
اقتصاد کشور گفت: مطمئن نیستم که در حال حاضر 
رمزارزها در توســعه اقتصادی کشور تاثیرگذار باشند؛ 
البته به این معنی نیســت که رمزارزها مفید نیستند 
و فایــده ای ندارند؛ امــا صحبت من دربــاره تبلیغات 

گمراه کننده و اغراق کننده در این خصوص است.
قربانی تصریح کرد: افراد باید بتوانند آزادانه در این فضا 
فعالیت کنند. در این شرایط گره زدن موضوع رمزارزها 
که یک موضوع بلندمدت اســت به وضعیت اقتصادی 
کشور، مناسبت نیست. باید دانست رمزارزها در اقتصاد 
مالی مطرح هســتند نه در بخش حقیقی اقتصاد و به 
همین دلیل اگر بخش حقیقی اقتصاد دچار مشــکل 

باشد، نمی توانیم با ابزارهای مالی توسعه اقتصادی در 
کشور را جلو ببریم.

وی درباره قانونی شدن رمزپول ها توسط بانک مرکزی 
گفت: سعی می کنم در این حوزه خوشبین باشم. بانک 
مرکزی برخلاف گذشته که همیشه ماهیت رمزپول را 
رد می کرد و آن را تهدید می دانست اکنون به طور کلی 
آن را پذیرفته هرچند هنوز جزئیــات ریل گذاری آن 

مشخص نیست.
قربانی درباره نقش رمزارزها در سرمایه گذاری خارجی 
گفت: در سال های گذشته برای حضور ایرانیان در فضای 
مبادلات دارایی خصوصا دارایــی دیجیتال، رمزارزها 
راهگشا بوده است. به دلیل محدودیت هایی که در ایران 
داریم اگر بخواهیم در بازارهای جهانی حضور داشــته 
باشــیم باید محدودیت ها را دور بزنیم و همگام با باقی 

مردم جهان در مبادلات رمزارزها حضور داشته باشیم.

قربانی درباره رفتار کاربران نســبت به قانونی شــدن 
رمزارزها و حضور دســتگاه دولتی به عنوان قانون گذار 
خاطرنشان کرد: زمانی که تنظیم گر به چنین مسائلی 
ورود می کند، مردم ممکن اســت حس خوبی نداشته 
باشــند و در تمام دنیا هم چنین اســت. در سال های 
گذشــته تنظیم گر این بخــش به این حــوزه رویکرد 
خصمانه ای داشته اســت. همین تغییر باعث شده در 
بازار رمزارزها شاهد قیمت افزایش باشیم و ببینیم که 

خوش بینی نسبت به آینده وجود دارد.
نایب رئیس کمیســیون تحول نوآوری اتاق بازرگانی 
تهران تاکید کرد: در گذشــته برخورد با این مقوله به 
شکل خاکســتری بوده و حالا که رمزپول به رسمیت 
شناخته شده، بعید است مشکل خاصی به وجود بیاید؛ 
اما می توان به مردم حق داد که با بدبینی به روند پیش رو 
نگاه کنند. امیدواریم مواردی که نوشــته می شــود و 
جزئیــات به صورتی باشــد که منافع مــردم و حقوق 

مصرف کننده تضمین شود.

رئیس پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک و زیست فناوری از 
تولید انبوه دو داروی وریدی نارسایی کبدی و نقص ایمنی 
مادرزادی و رفع نیاز ۱۰۰ درصدی کشور به این دارو خبر داد.

جواد محمدی در گفتگو با مهر، با اشاره به دو محصول جدید 
یکی از شرکت های دانش بنیان زیرمجموعه این پژوهشگاه 
گفت: ما مرکزی تحت عنوان مرکز توسعه بیوتکنولوژی را 
سال گذشته با مشارکت بخش خصوصی راه اندازی کردیم، در 
این مرکز بیش از ۳۶ شرکت دانش بنیان فعال هستند و جوان 
های فارغ التحصیل کشور در آن اقدام به تولید محصولات 
مورد نیاز کشــور کرده و آن ها را به بازار داخل و خارجی به 

فروش می رسانند.
رئیس پژوهشگاه ملی مهندســی ژنتیک و زیست فناوری 
با اشــاره به اینکه محصولات تولیدی این شــرکت ها جزو 
محصولات تراز یک بیوتکنولوژی کشور محسوب می شود، 
افزود: این مجموعه دانش بنیان ها ، ۶۰ درصد صادرات کشور 

را برعهده دارد و این شــرکت هایی که ذیل آن هلدینگ در 
پژوهشگاه مستقر شدند، محصولات مختلفی از جمله کیت 
های تشخیصی، واکسن های درمانی و دارو را تولید می کنند. 
به طور مثال واکســن هایی که مورد نیاز کشــور اند مانند 
واکسن انفلوانزا و یا اچ پی وی تاکنون تولید شده و محصولات 
جدیدتری را به زودی رونمایی می کنند. همچنین این شرکت 

ها در حال تولید پادزهر مار و عقرب هستند.
وی ضمن بیان این مطلب که اکثر این محصولات اولین بار 
است که در کشور تولید می شود، خاطرنشان کرد: از جمله 
محصولاتی که اخیرا خط تولید آن راه اندازی شده، آلبوژین و 
ایمونوژین است. هر دو محصول پروتئین هایی هستند که در 

خون همه افراد وجود دارد.
محمدی در تشریح ساختار و کارکرد داروی وریدی آلبوژین 
گفت: نقــش داروی آلبوژین یا آلبومین پایــدار کردن کل 
سیستم گردش خون است. در واقع پروتئین آلبومین توسط 

کبد ساخته میشود و در خون می ماند و با غلیظ نگه داشتن 
خون،نمیگذارد آب از رگ خارج شود و به بافت برسد، در واقع 
آب را در رگ نگه می دارد تا گردش خــون برقرار بماند. در 
افرادی که با نارسایی کبد مواجه هستند، مقدار این پروتئین 
کم است و باید با تزریق حجم آن افزایش یابد. همچنین در 
یک سری از موارد که سیستم گردش خون تحت فشار قرار 
دارد )مثل خون ریزی های شدید( از این محصول استفاده 

می شود.
رئیس پژوهشگاه ملی مهندســی ژنتیک و زیست فناوری 
درباره کارکرد داروی ایمونوژیــن ۵ درصد )IVIG( توضیح 
داد و گفت: این دارو در واقع همــان انتی بادی/پادتن هایی 
هســتند که در خون افراد وجود دارند و توسط گلبول های 
سفید در بدن ترشح می شــوند و در خون گردش می کنند 
تا با عوامل بیماری زا مقابله کنند. نقش اصلی این محصول 
تنطیم ایمنی اســت و هم در موارد نقص ایمنی و پرکاری 

سیستم ایمنی)خودایمنی( استفاده می شود. وی ضمن بیان 
اینکه این دارو باید هر ۲۱ روز یکبار به این افراد تزریق شود، 
تصریح کرد: معمولا بچه هایی که بیماری های نقص ایمنی 
مادرزادی و ژنتیکی دارند به شدت وابسته به این دارو هستند. 
پیش از این یک شرکت اقدام به تولید این دارو کرده بود اما 
نمی توانست نیاز کل کشور را پوشش دهد که خوشبختانه 
 با تولید جدید، نیاز ۱۰۰ درصدی کشور به این دارو مرتفع 

خواهد شد.
محمدی ادامه داد: ۴-۵ سال پیش که این دارو به کشور وارد 
می شد، قیمت هر دز آن حدود ۵ میلیون تومان بود و تهیه 
این دارو برای بسیاری سخت بود و حتی چندین سال گذشته 
خودم شاهد بودم وقتی به پدر مادر یک کودک گفتند تا آخر 
عمر به فرزند شــما باید این دارو تزریق شود، از ادامه درمان 
منصرف می شدند که این عدم درمان سبب عفونت دستگاه 

گوارش و تنفسی و سیستم ادراری کودک می شود.

یک تیم تحقیقاتی به رهبری محققان دانشگاه کوئینزلند، 
فیلم بسیار نازک و انعطاف پذیری ساخته اند که می تواند 
انرژی مورد نیاز دســتگاه های پوشیدنی نسل بعدی را با 
اســتفاده از گرمای بدن تامین کند. به گزارش مهر، این 

فناوری می تواند برای خنک کردن تراشه های الکترونیکی 
مورد اســتفاده قرار گیرد و به گوشــی های هوشمند و 
رایانه ها کمک کند تا کارآمدتر کار کنند.پروفســور ژی 
گانگ چن، نتایج کار خود را در قالــب مقاله ای با عنوان 

 Nanobinders advanced thermoelectrics
flexible printed-screened در نشریه Scienc به 
چاپ رسانده است. نتایج این پروژه پیشرفت جالب توجهی 
در مسیر ساخت دستگاه های ترموالکتریک انعطاف پذیر 

است، دستگاه هایی که انرژی مورد نیاز خود را از گرمای 
بدن تامین می کنند. این رویکرد پتانسیل یک منبع انرژی 
پایدار برای وسایل الکترونیکی پوشیدنی و همچنین یک 

روش خنک کننده کارآمد برای تراشه ها را ارائه می دهد.

رسمی شدن مبادلات رمز ارز سبب شفافیت می شود

گام بلند دانش بنیان ها در تولید انبوه داروی »نقص ایمنی مادرزادی« 

تامین انرژی ادوات پوشیدنی با گرمای بدن!
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سبکزندگي

اين روزها مردن هم بازار خودش را دارد. 
گاهي قيمت يك تكه زمين براي آرامش 
ابدي از قيمت تكه اي زمين براي ساختن 
خانه اي دنيوي هم بيشتر است. با گشتي 
در اينترنت و تماس تلفني با آرامستان هاي 
تهران و اماكن متبركــه اي كه پذيراي مهمانان ابدي هســتند، 
دريافتيم كه گويا گراني خانه هاي دنيا در تهران به خانه هاي آخرت 
هم كشيده شده است و قيمت خانه هاي آخرت تهران در رقابتي 
تنگاتنگ با خانه هاي دنيا به سر مي برند و در بسياري مواقع از آن 

پيشي مي گيرند.
 مشخصاتي كه يك خانه آخرت را متمايز از بقيه مي كند، چيزي 
شــبيه خانه هاي دنياســت. دوري و نزديكي به خيابان، امكانات 
دسترسي، ســهولت در رفت و آمد، مكان هاي اصيل نشين، تعداد 
طبقات، مناسب بودن فضاي سبز، داشتن منظره مناسب و ... عواملي 
هستند كه مي توانند قيمت ها را ميليوني جابه جا كنند. اين عوامل به 
اماكن متبركه نيز قابل تعميم هستند، آنچنان كه به نسبت نزديكي 

محل تدفين به امامزاده قيمت ها چند صد ميليوني تغيير مي كند. 
طبق آمار و ارقام به دست آمده، خريد و فروش قبر در تهران از يك 
ميليون تومان در بهشت علي كه با نام بهشت زهراي جديد در ميان 
مردم شناخته مي شود، شروع و به قيمت هاي چندصد ميليوني و 
ميلياردي در امامزادگان ختم مي شود. قبور بهشت زهراي قديم 
بسته به اينكه در كدام قطعه واقع شده است، تعداد طبقات، نزديكي 
به مترو و نبش خيابان بودن از پنج شــش ميليون تا 100ميليون 
متغير است. آمارهاي رسمي نيز نشان مي دهد، قيمت قبر در بهشت 
 زهرا بســته به نوع قبر و قطعه آن متفاوت است، و بهشت  زهرا هم 
درست مثل خود تهران، خانه ها و محله هاي شمال شهري و جنوب 

شهري دارد. 
به طور مثال قبرهايي كه در قطعات قديمي ۷0، ۷۳، ۷۶ و نزديك 

مترو هستند، از ۷0 تا 100 ميليون قيمت گذاري مي شوند. 
يكي از افراد فروشنده كه آگهي فروش قبر سنددار خود در قطعه ۷۳ 
را در اينترنت گذاشته است، درباره چرايي قيمت بالاي قبور قطعات 
قديمي گفت: خود بهشت زهرا هم قبور قطعات قديمي را با همين 
قيمت ها مي فروشد اما اگر من بخواهم قبري كه قبلا خريده ام را به 
بهشت زهرا بفروشم با قيمت پايين شش هفت ميليون خريداري 
مي كند در حالي كه پس از خريد قبر از فروشــنده همان قبر را با 

قيمت هاي ۶0 تا۷0 ميليوني به ديگري مي فروشد. 
وي ادامه داد: خب همين ها باعث دلال بازي قبور مي شود و يكدفعه 

مي بينيم قيمت يك قبر ۲ متري با يك آپارتمان ۵0 متري در تهران 
برابري مي كند. 

قبرهايميليارديدرجوارامامزادهها
به هر روي بنگاه معاملات ملكي خريد و فروش قبر به چنان تجارت 
پرسودي تبديل شده است كه خيلي از قبر ها در قطعات مختلف 
بهشت  زهرا خالي نگه داشته شــده اند تا مشتري هاي رو به مرگ 

پولدار ساكن آنجا شوند. 
قيمت هاي چند ده ميليوني قبرهاي بهشت زهرا تا وقتي گران و 
خارج از عرف به نظر مي رسند كه از قيمت هاي اماكن متبركه خبر 
نداشته باشــيم چرا كه قيمت قبر در اين اماكن چندصد ميليوني 

است. 
با صرفنظر از برخي دلايل همچون نزديكي محل زندگي به آرامگاه و 
اصطلاحا تدفين در محله خودمان، تمايل مسلمانان شيعه براي دفن 
اموات در اماكن متبركه و در جوار امامان و امامزادگان، عمده دليل 

درخواست ها براي خاكسپاري در اين اماكن است. 

پايانفروشقبرهاي100هزارتوماني
رئيس كميسيون سلامت و خدمات شهري و محيط زيست شوراي 
شهر تهران، گفت: نابســاماني در حوزه قيمت قبور بهشت زهرا به 

اتمام خواهد رسيد. 
رحمت ا... حافظي با اشاره به جزئيات لايحه »اصلاحيه مصوبه تعيين 
بهاي خدمات قابل عرضه در سازمان بهشــت زهرا«، افزود: شايد 
قيمت قبور در اين لايحه كمي افزايش پيدا كرده باشد اما اين لايحه 
مي تواند نابساماني هاي و هرج و مرجي كه در حوزه قيمت قبور وجود 

داشت را بر طرف كند. 
وي ادامه داد: بر اساس ضوابط جديد ديگر كسي نمي تواند قبر 100 
توماني بفروشد. در گذشته يك قبر را برخي مي توانستند به قيمت 
هزار ريال بخرند يا مشابه آن را به ديگري به قيمت ۳۵ ميليون تومان 

بفروشند. 
به گزارش مهر، عضو شــوراي شــهر تهران با بيان اينكه قيمت 
قبور بهشــت زهرا ساماندهي شــده اســت، گفت: برخي افراد 
كه درگذشــته با يــك تلفن بــراي نزديكان و آشــنايان خود 
قبرهاي ارزان قيمت مي خريدند با اين لايحه موافق نيســتند 
اما ضوابــط جديد زمينه هرگونــه اجحاف به شــهروندان را از 
بين مي برد و مشــخص مي كند هر قطعه اي چه قيمتي دارد و 
ديگر قبر ۳ تا ۵ ميليوني به قيمت 10 تــا ۳0 ميليون به فروش 

 نمي رود و قيمت قبــور و خدمات قابل عرضه در بهشــت زهرا
 شفاف سازي مي شود. 

نرخپيشنهاديبرايقبر
بر اســاس ماده واحده لايحه »اصلاحيه مصوبه تعيين بهاي خدمات 
قابل عرضه در سازمان بهشت زهرا«؛ شــهرداري تهران موظف است 
نسبت به كفن و دفن شــهدا و خانواده آنها شامل )پدر، مادر، همسر و 
فرزندان شــهيد(، جانبازان ۲۵ درصد و بالاتر از آن، آزادگان و همسر 
آنان، اهداكنندگان عضو، كاركنان تمام وقت و بازنشستگان بهشت زهرا 
مشروط به آنكه قبلا قبر به آنان واگذار نشده باشد، با تاييد مراجع ذيربط 

و با رعايت ضوابط و مقررات موضوعه براي يك نوبت به صورت رايگان 
اقدام كند.  دفن شهدا و خانواده معظم آنان )پدر، مادر، همسر و فرزندان( 
با تاييد رسمي بنياد شهيد انقلاب اسلامي و مشاهير شهر تهران بر اساس 

آيين نامه اي كه به تصويب شوراي شهر تهران مي رسد، خواهد بود. 

نرخجديدهزينههايدفن
هزينه خدمات تغسيل و تكفين و حمل جنازه با آمبولانس عمومي 
»با ظرفيت چهار نفر متوفي« مجموعا براي هر نفر متوفي به مبلغ ۳ 

ميليون )۳/000/000( ريال تعيين مي شود.
 ضمنا هزينه خدمات فوق براي كودكان )تا ۷ ســال( معادل )۵0 

درصد( مبلغ مذكور خواهد بود. در صورت درخواست آمبولانس 
خصوصي براي هر نفر متوفي علاوه بر مبلغ مذكور مبلغ 4 ميليون 
)4/000/000( ريال از متقاضي دريافت خواهد شد. همچنين حمل 
جنازه به شهرســتان به ازای هر كيلومتر طول مسير رفت تا مبلغ 
)8/000( ريال تعيين مي شود.  بر اســاس اين اصلاحيه هرگونه 
تغيير تعرفه هاي اين مصوبــه و همچنين تعرفه قبور در فازهاي 
توسعه اي آرامستان بهشــت زهرا منوط به ارائه لايحه از سوي 
شهرداري تهران و تصويب شوراي اسلامي شهر تهران خواهد بود. 
همچنين شهردار تهران مكلف است سالانه گزارش حسن اجراي 

اين مصوبه را به شورا ارائه كند.

»كسبوكار«ازهزينهقبرستانهاگزارشميدهد

يکوجبجابرايمردن

دبير اتحاديه  توليدكنندگان و 
صادركنندگان صنايع نساجي 
با بيــان اينكــه بــا برگزاري 
دومين نمايشــگاه تخصصي 
پوشــاك ايران قصــد داريم 
تابوي بي كيفيتي كالاي ايراني را بشــكنيم، گفت: بايد از هنر و 
توليد ايراني حمايت شــود و مردم با اعتماد بــه توليدكنندگان 
داخلي از كالاهاي ايراني داراي شناســنامه و استاندارد استفاده 

كنند. 
مهدي يكتا با اعلام اينكه اعمال تعرفه ترجيحي براي واردات 
محصولات نســاجي ترك به ايران به ضرر توليد داخل است، 
گفت: درصورت حمايت از صنعت نساجي امكان صادرات ۳ 

ميليارد دلاري فراهم خواهد شد. 
مهدي يكتا در يك نشســت خبري با انتقاد از انعقاد قرارداد 
اعمال تعرفه ترجيحي براي واردات محصولات نساجي تركيه 
به ايران، اظهار داشت: صنعت پوشــاك ايران طي سال هاي 
اخير رشد مناسبي نداشته و حجم واردات و قاچاق به كشور 
بالا بوده است، علاوه بر اين، ركود پس از افزايش نرخ ارز نيز 

اوضاع را بدتر از قبل كرده است. 
وي تصريح كرد: تعرفه واردات پوشاك به كشور 100 درصد 
بود كه با توجه به قرار گرفتن پوشــاك در گروه دهم كالايي، 
اين تعرفه به ۲00 درصد رسيد و حال نيز با اعمال 40 درصد 
تخفيف بابــت تعرفه ترجيحي، تعرفه اعمالــي براي واردات 

محصولات نساجي 1۲0 درصد خواهد بود. 
 يكتا بــا بيان اينكــه بازار پوشــاك ايــران يك بــازار ۷ تا 
8 ميليارد دلاري اســت، افزود: 80 درصد نياز بازار از طريق 
واردات تامين مي شود و يك بازار ۵ ميليارد دلاري به واردات 

اختصاص دارد. 
وي با بيان اينكه تعرفه ترجيحي شامل واردات ماشين آلات 
نساجي نمي شــود، گفت: اين تعرفه شامل واردات نخ فرش، 

پارچه، پوشاك و فرش ماشيني است. 
به گفته دبير اتحاديه توليدكنندگان محصولات نساجي، طي 
۲ ســال اخير ظرفيت توليد كارخانه هاي نساجي و پوشاك 
كشور به نصف رسيده و اعمال تعرفه ترجيحي واردات نيز اين 

ظرفيت را بازهم كاهش خواهد داد. 
وي با اشاره به بالا بودن هزينه توليد در ايران، گفت: توليدات 
ايراني در محصولات باكيفيت متوســط به بالا به راحتي قابل 
رقابت با محصولات خارجي اســت اما ايــن رقابت در زمينه 
توليدات با كيفيت متوسط به پايين، بسيار سخت است زيرا 
حجم زيادي كالاي اســتوك و درجه دوم از تركيه و چين به 

ايران وارد مي شود. 
وي توضيح داد: حدود ۶0 تا ۷0 درصد پوشــاك خارجي از 
چين و ۳0 تا 40 درصد نيز از تركيه به كشــور وارد مي شود 
و توليد كنندگان خارجي از مشــوق هاي قابل توجهي براي 

صادرات محصول خود برخوردار هستند. 
يكتا در پاسخ به اين ســوال كه با توجه به كاهش قيمت نفت 

و لزوم افزايش صــادرات غيرنفتي و براي جلوگيري از خروج 
ارز در اثر اعمال تعرفه ترجيحي واردات پوشاك، چه اقدامي 
براي افزايش صادرات مي توان انجام داد، گفت: در حال حاضر 
با مشكل بالا بودن حجم قاچاق محصولات نساجي به كشور 
روبه رو هســتيم و درواقع توليد كننده داخلي براي صادرات 
ابتدا بايد با رقباي خارجي خود رقابت كند. از طرفي هر چقدر 
تامين نياز بازار داخل از طريق توليدات ايراني افزايش يابد، از 

خروج ارز جلوگيري خواهد شد. 
وي ادامه داد: براي بهبود صادرات بايد روابط سياســي ايران 
با كشــورهاي ديگر بهبود يابد و حمايت هايــي مانند جوايز 

صادراتي از طرف دولت به توليد كنندگان اعطا شود. 
وي افزود: در حال حاضــر توليد كنندگان ترك از ماليات 18 
درصدي معاف هستند و ضمن برخورداري از جوايز صادراتي، 
با مشــكل نقل و انتقال پول به كشــورهاي ديگر نيز روبه رو 
نيستند و به همين دليل صادرات نساجي و پوشاك تركيه به 

۲۵ ميليارد دلار رسيده است. 
دبيــر اتحاديــه  توليدكننــدگان و صادركننــدگان صنايع 
نســاجي تصريح كرد: در ايران در بهترين شــرايط در سال 
88 ميزان صادرات پوشــاك كشــور بــه ۲۵0 ميليون دلار 
 رســيد اما در حال حاضر ايــن رقم ۳0 تــا ۳۵ ميليون دلار

 اســت. وي ادامه داد: كل صادرات صنعت نســاجي نيز در 
ســال 88 معادل ۷۷۵ ميليــون دلار بود اما پــس از ايجاد 
 برخــي محدوديت هــاي بين المللــي، اين عــدد كاهش 

پيدا كرد. 
به گفته يكتا، با توجه به ظرفيت نصب شده در صنعت نساجي 
درصورت حمايت از اين صنعت امكان صــادرات ۳ ميليارد 

دلاري فراهم خواهد شد. 
وي در ادامه با اشــاره به برگزاري دومين نمايشگاه تخصصي 
پوشاك ايران در 1۲ تا 1۵ بهمن ماه، گفت: اين نمايشگاه در 
فضاي ۳ هزار مترمربعي و با حضــور بيش از ۵0 توليد كننده 

پوشاك داخلي برگزار مي شــود.  يكتا ادامه داد: همزمان با 
اين نمايشگاه، نمايشگاه پوشــاك تركيه نيز در ايران برگزار 
مي شود كه براي برگزاري آن تبليغات زيادي صورت گرفته 
 و وزارت صنعت نيــز از برگــزاري اين نمايشــگاه حمايت 

كرده است. 
وي با بيــان اينكه بيــش از ۷0 درصد بازار پوشــاك ايران 
به محصــولات وارداتي اختصــاص دارد، گفــت: عمده اين 
كالاها به صــورت قاچاق به كشــور وارد مي شــوند و بيش 
 از ۵0 درصــد آنها به چين و بعــد از آن نيز بــه تركيه تعلق

 دارند. 

ضررتوليدكنندگانداخليازتعرفهترجيحيوارداتمحصولاتنساجيترك

تابويبيكيفيتيكالايايرانيشكستهميشود
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کشاورزي

اگر ساكن محله هاي قديمي هستيد يا 
در شهرك هاي اقماري پايتخت يا هر 
شهر بزرگ ديگري زندگي مي كنيد، 
صداي بلندگوي ميوه فروشاني كه در 
اوقات مختلــف روز مخصوصا قبل از 
ظهرها حضورشــان را در كوي و برزن به »خانه دار و بچه دار« 
يــادآوري مي كنند، برايتان آشناســت. ميوه فروشــاني كه 
خيلي از آنها با وانت بارهاي مزدا 1000 فكســني عهد اخوت 
دارند و قيمت هايشــان با ميادين ميوه وتره بار رقابت مي كند 
اما به جز اين ها، وانت بارهايي هم هســتند كه بلندگو ندارند 
و هر روز بي ســروصدا مي آيند، ميوه هايشــان را مي فروشند 
و بي ســروصدا هم مي رونــد. آنها را بايد نســل تــازه اي از 
ميوه فروش هاي ســيار ناميد كه خود را با شــرايط مشتري و 
 بازار هماهنگ كرده اند و ســود خوبي هــم از اين هماهنگي 

عايدشان مي شود. 

مشتريثابتبرايوانتيهايلوكسفروش
كار ما در خريد ميوه، فن و لــم خاصي ندارد و همه وانتي ها از 
يك جا خريد مي كنند، تفاوت در نحوه فروش اســت. يكي از 
وانتي هايي كه در محله هاي اطراف وزارت كار لوكس فروشي 
مي كند، با بيان اين مطلب به »كسب وكار« مي گويد: من حدود 
7 ســال در محله هاي مختلف تهران و اطراف تهران با وانت 
ميوه فروشي كرده ام. مغازه داري هم كرده ام اما اجاره مغازه ها 
طي يكي دو سال گذشته خيلي بالا رفت و نتوانستم از پسش 
بربيايم. كاري كه در دو سال اخير كردم اين است كه وقتي با 
وانت در محله ها ميوه مي فروختم، مي ديدم همه دنبال ميوه 
متوسط و ارزان نيســتند و بعضي مشتري ها دنبال ميوه بهتر 
هستند. كم كم با اين مشتري ها صحبت كردم و مطمئن شدم 
اگر ميوه لوكس هم بياورم روي دســتم نمي ماند. اين بود كه 
شروع كردم براي آنها ميوه لوكس آوردن و خدا را شكر كاسبي 
من بهتر از قبل شد. الان مشتري هاي ثابت دارم كه لازم نيست 
با بلندگو خبرشــان كنم چون مي دانند چه ساعتي مي آيم و 

هميشه منتظرم هستند. 

لوكسفروشيباوانتتا30درصدگرانتر
اول صبح ها در ميدان مركزي تره بار خريد مي كنم و ميوه هايم 
را با وانت در چند خيابان بلوار فردوس به مشــتري هاي ثابت 

مي فروشم. وانتي لوكس فروش ديگري كه براي اين گزارش با 
وي صحبت كرديم، با بيان اين مطلب افزود: وانتي هاي ديگري 
هم هستند كه به اين سبك كار مي كنند. ما به محله همديگر 
نمي رويم محدوده كار ما با هم تداخل نمي كند. اين فروشنده 
ميوه درباره قيمت گذاري ميوه ها، گفت: ميوه ها را بين 20 تا 
30درصد گران تر از ميدان هاي تره بار محلات مي فروشــيم. 
براي مثال پرتقال تامسون درجه يك را كيلويي 3500 تومان 
مي فروشــيم كه در ميادين حدود 2700 تومان است. البته 
بار ميادين به خوبي بار ما نيست. بار ما خرابي و دورريز ندارد 
و به اصطلاح لوكس اســت. وي درباره ميوه هــاي پرطرفدار 
گفت: الان پرتقال، نارنگي، موز، ســيب قرمز و ليموشــيرين 
خوب فروش مــي رود. نارنگي درجه يــك در ميادين 3500 
اســت و ما تا 6000 هزارتومــان هم بارمان را مي فروشــيم. 
 نرخ رسمي موز 3000 تومان اســت و ما موز را 7000 تومان 

مي فروشيم. 

كدورتغرفــهدارانمياديــنميوهوترهباراز
لوكسفروشانسيار

هيچ نظارتي بر كار وانتي هاي ميوه فروش نيست و اگر ماموران 
شــهرداري يا پليس راهنمايي رانندگي گاهي اوقات جلوي 
آنها را نگيرد شــهر را به تصرف خود درمي آورند. غرفه داران 
ميادين ميوه وتره بار كدورت خود را از وانتي هاي ميوه فروش 
پنهان نمي كنند و معتقدند فروش ميوه به صورت سيار يكي 
از دلايل افزايش قيمت و نابســاماني بازار ميوه است. يكی از 
اين غرفه داران به »كســب وكار« مي گويد: اتحاديه و سازمان 
تعزيرات و مديريت ميادين دائم ما را زيرنظر دارند و با كمترين 
تخلفي اخطار و جريمه مي شويم، آن وقت وانتي ها ميوه را دو 
يا سه برابر نرخ رسمي مي فروشند و كسي مانعشان نمي شود. 

ارســالميوهبهدربمنازلوكمكردنزحمت
مشتري

به عقيده يكــي از فعالان بازار ميــوه، غرفــه داران ميادين 
ميوه وتره بــار و مغازه داران بايد خودشــان براي اين وضعيت 
فكري كنند و نمي توان به زور مــردم را از خريد از وانتي هاي 
لوكس فــروش بازداشــت. اين فــرد مي گويــد: وانتي هاي 
لوكس فروش توانسته اند يك نقطه خالي را در بازار شناسايي 
و پر كننــد و ما هم كه در ايــن ميان ضرر مي كنيــم، بايد از 

روش هاي خلاقانه استفاده كنيم و مردم را به خريد از ميادين 
تشويق كنيم. شــايد با متنوع كردن قيمت و ايجاد جذابيت 

براي تمام مشتري ها و همچنين ارسال ميوه به درب خانه ها 
بتوانيم كسب وكار خود را تقويت كنيم چون بي دردسر رسيدن 

ميوه به درب منازل اصلي ترين دليل رونق كاسبي وانتي هاي 
لوكس فروش است. 

»كسبوكار«ازبازارپررونقوانتهايميوهفروشگزارشميدهد

لوکس فروشان سيار

دبير كانون دانش و صنعت برنج گفت: 
قد كشــيدن و يكدســت بودن برنج  
خارجي كه مزيت خاصي در برابر برنج  
ايراني نــدارد، فقط به رقم محصول و 
فناوري هاي پيشرفته در بسته بندي 
اين نوع برنج هــا بازمي گردد. غلامرضا خانكشــي پور، اظهار 
كرد: دليل اينكه برنج هاي خارجي قد مي كشند به روش هاي 
عمل آوري و بسته بندي و نوع رقم محصول برمي گردد و اين 
در حالي است كه برنج هاي خارجي از نظر طعم و كيفيت به 

هيچ وجه قابل مقايسه با برنج هاي ايراني نيستند.
 وي با بيان اينكــه نمي توان بدون ســند و مدرك برنج هاي 
خارجي را صنعتي يا دســتكاري ژنتيكي شده ناميد، افزود: 
مي توان براي شناســايي و تضمين كيفيت ارقام برنج ايراني 
آنهــا را از نظر انگشــت نگاري ژنتيكي ثبت كرد امــا بايد از 
يك ســو مســئولان از نظر آموزش ترويج روي شناســايي 
هرچه بهتر كيفيت برنــج ايراني كار كنند و از ســوي ديگر 
 صنعت فرآوري و بســته بندي برنج روز به روز پيشرفته تر از 

گذشته شود. 

برنجايراني،نايرقابتبابرنجخارجيراندارد
دبيــر كانون دانــش و صنعــت برنــج تصريح كــرد: برنج 
ايراني قــدرت تبليغات نــدارد، چراكه برنج هــاي خارجي 
را بخش هاي خصوصــي قدرتمند مي خرند كــه مي توانند 
براي خود تبليغات گســترده كنند و جايزه هــاي بزرگي را 
به خريــداران بدهند. اين در حالي اســت كه قــدرت برنج 
ايراني تنها ســرمايه هاي كشــاورزاني اســت كه همچنان 
 از روش هاي ســنتي براي فــروش محصول خود اســتفاده

 مي كنند. 
خانكشــي پور گفت: بايد بــازار برنج را از روش هاي ســنتي 
گذشته به ســمت بازاريابي مدرن ســوق دهيم و به گونه اي 
توليد داخل را به بازار عرضه كنيــم كه نرخ ارز اجازه افزايش 
 قدرت رقابت به برنج هاي خارجي را در برابر برنج هاي توليد

 داخل ندهد. 
وي اظهار كرد: در حــال حاضر فقط برندهــاي طبيعي در 
بازار برنــج داخلي وجــود دارد. در حالي كه بايد به ســمت 
برندهاي صنعتي حركت كنيم و با توسعه صنايع بسته بندي 
و برندســازي قدرت رقابت برنج ايرانــي را افزايش دهيم. از 
ســوي ديگر مســئولان نيز نبايد محصول خارجي را مورد 
حمايت قرار دهند. اين در حالي است كه با وجود ممنوعيت 
 واردات برنج در ماه هاي اخير بازار از برنج هاي وارداتي اشباع

شده است. 

حمايتازكشتبرنجدرمناطقپرآب
 به گزارش فارس، عباس كشــاورز معاون زراعت وزير جهاد 
كشــاورزي نيز در پاســخ به اين پرســش كه آيا با توجه به 
عدم حمايت از كشــت برنج در مناطق كــم آب، دولت براي 
كشــت اين محصول در گيلان و مازنــدران برنامه ويژه اي 

دارد، گفت: براي حمايت از كشــت برنج در مناطق گيلان و 
مازندران به ازاي عدم حمايت از كشــت برنج در مناطق كم 
آب طرح ويژه اي تهيه شده اســت. وي افزود: اين طرح يك 
بسته كامل است و شامل دامنه وســيعي از مزرعه، تحقيق، 
ترويج، نوســازي، كيفيت و مكانيزاسيون است كه در صورت 
عملياتي شــدن به صورت ويژه توليد برنــج افزايش خواهد 
يافت. كشــاورز با بيان اينكه واردات برنــج همچنان ممنوع 
است، اظهار داشــت: با فراهم شــدن موجبات اجراي طرح 
ويژه حمايت از توليد برنج طي يك بازه زماني 7 - 8 ســاله از 
 خودكفايي 45 درصدي به 60 درصدي در توليد برنج خواهيم 

رسيد.
 معاون وزيــر جهاد كشــاورزي تصريــح كرد: در كشــور 

ســالانه بــه 3 ميليــون تن برنــج نيــاز داريم كــه حدود 
يك ميليــون و 800 هزار تــن آن در داخــل توليد و حدود 
 يك ميليــون و 200 هزار تــن آن از طريــق واردات تامين

 مي شود. 

چوبوارداتبيحسابوكتابراميخوريم
واردات برنج بدون حســاب و كتاب انجام مي شــود و چوب 
اين وضعيت را با نابودي شاليكاري ها و زيان و بيكاري تعداد 
 فراواني از هموطناني كه در اين بخش كار مي كنند، خواهيم

 خورد. 
جميل عليزاده شــايق، دبير انجمن برنج با بيان اين مطلب 
بــه »كســب وكار« گفــت: نفــوذ و قــدرت وارد كنندگان 

برنــج بســيار بيشــتر از طرفــداران برنج داخلي اســت و 
 هرچقــدر هم كــه ما فريــاد بزنيــم باز ايــن رونــد ادامه 

خواهد داشت.
 شــايق با بيــان اينكه بســياري از مشــكلات گوارشــي 
طي ســال هاي اخيــر بي ارتبــاط بــا برنج هــاي وارداتي 
نيست، افزود: شــايد مشــكلات گوارشــي و بيماري هاي 
دستگاه گوارش ناشــي از برنج وارداتي باشــد و ما از وزارت 
بهداشــت درخواســت مي كنيــم در اين زمينــه تحقيق 
و بررسي كند به شــرطي كه سرنوشــت اين تحقيق مانند 
 آلودگــي برنــج وارداتي بــه ابهــام و ضــد و نقيض گويي 

كشيده نشود. 
دبير انجمن برنج با اشــاره به نياز برنج داخلي به برند سازي 

و بازاريابــي مــدرن، گفــت: برنــج داخلــي بايد توســط 
نهادهاي پژوهشــي و ســازمان هاي اقتصادي مورد حمايت 
قرار گيرد و بحثي كه شــما دربــاره بازاريابــي برنج مطرح 
 مي كنيــد هم يكــي از گلوگاه هاي توســعه ايــن محصول

 است.
 ما در بازاريابي و برند ســازي برنج داخلــي واقعا كار خاصي 
انجام نداده ايم و هنوز قســمت عمده برنــج داخلي با همان 
نام ها و روش هاي سنتي به بازار عرضه مي شود. اين وضعيت 
نبايد ادامه يابد چرا كه با ادامه اين وضعيت ديگر شاليكاري 
كاملا بــدون صرفه خواهد شــد و يكــي از بخش هاي مهم 
 كشاورزي ما بدون اينكه براي آن كار جدي كرده باشيم، نابود 

خواهد شد. 

دبيرانجمنبرنج:

برنج ایرانی چوب واردات را می خورد
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بررسی وضعیت ارتباطی شهرستان 
خمین در دیــدار بــا فرماندار 

شهرستان خمین
سید محســن موسوی: بمناســبت انتصاب 
وحیــد براتــی زاده به ســمت سرپرســت 
فرمانــداری شهرســتان خمیــن ، مهندس 
علیرضا لطفی مدیر عامــل مخابرات منطقه 
مرکــزی بهمــراه رئیس شــرکت مخابرات 
 شهرســتان با سرپرســت فرمانداری خمین 

دیدار کردند .
علی رضا لطفی مدیر مخابرات منطقه مرکزی 
با حضــور در دفتــر فرمانــدار جدید خمین 
ضمن تبریک انتصــاب آقای براتــی زاده به  
ارائه گزارش از وضعیت مخابراتی شهرســتان 
خمین پرداخت و گفت پایــداری ارتباطات 
به شکل مناســبی قرار دارد و امیدواریم ادامه 
پروژه اجــرای فیبر نوری شهرســتان خمین 
 و روســتاهای توابع   در دســتور کار مدیران  

قرار بگیرد .

پتروشیمی شازند به پویش “دو 
درجه کمتر” پیوست

سید محسن موســوی: در راســتای صرفه 
جویی حداکثــری در مصــرف گاز و انرژی، 
 پتروشیمی شــازند به پویش دو درجه کمتر 

پیوست.
به گزارش روابط عمومی و امــور بین الملل، 
با توجه به کاهش دما و برودت هوا در ســطح 
کشــور و افزایش روند مصرف گاز، به منظور 
صرفه جویــی حداکثری در مصــرف انرژی، 
شرکت پتروشیمی شازند نیز همگام با سایر 
مســئولین و مردم، به پویش دو درجه کمتر 

پیوست.
با اجــرای این پویــش و توجــه حداکثری 
به کاهش مصــرف انــرژی، شــاهد صرفه 
 جویــی ۱۲ تــا ۱۵ درصــدی در کشــور 

خواهیم بود.
پتروشــیمی شــازند که دارای گواهی نامه 
بیــن المللــی مدیریــت انــرژی )۵000۱ 
ISO( می باشــد، همــواره مدیریت مصرف 
انرژی را ســرلوحه فعالیت هــای کاری خود 
قــرار داده و در شــرایط کنونــی نیــز، تیم 
مدیریتــی این شــرکت بر رعایــت مصرف 
 انرژی بــه ویژه کاهــش مصــرف گاز تاکید 

دارد.

 بازدید دانش آموزان مدرسه دخترانه 
دکتر معین بوشــهر از تأسیســات 

آب شیرین کن نورویژه 
بــه گــزارش روابــط عمومی شــرکت آب 
و فاضلاب اســتان بوشــهر، ابوالحسن عالی 
با اعلام ایــن خبر گفت: ایــن بازدید با هدف 
آشــنایی دانش آموزان با فرآینــد تولید آب 
 شــرب ســالم و اهمیت مدیریت منابع آب

 برگزار شد.
وی افزود: آموزش نسل آینده درباره حفاظت 
از منابــع آبی، از جمله اولویت های شــرکت 
آب و فاضلاب استان اســت و در این بازدید، 
دانش آموزان با مراحــل مختلف تصفیه آب، 
نحوه عملکرد دســتگاه های آب شیرین کن 
 و چالش هــای تأمیــن آب در اســتان 

آشنا شدند.
عالی ادامه اظهــار داد: دانش آموزان به عنوان 
سفیران فرهنگی می توانند پیام آوران اهمیت 
مدیریت مصــرف آب در خانواده ها و جامعه 
خود باشند از این رو، شــرکت آب و فاضلاب 
با برگزاری برنامه های مشابه، تلاش می کند 
تا این آگاهی را به گروه های مختلف ســنی 

منتقل کند.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان 
بوشــهر همچنین از ادامه برنامه های بازدید 
دانش آموزان مدارس مختلف استان در آینده 
خبر داد و بر اهمیت گسترش همکاری های 

فرهنگی و آموزشی در این زمینه تأکید کرد.
در جریان این بازدید، کارشناسان متخصص 
شــرکت آب و فاضلاب اســتان توضیحاتی 
درباره مراحــل تصفیــه و نمک زدایی از آب 
دریا ارائه کردند و به ســؤالات دانش آموزان 
 دربــاره چالش هــای تولیــد آب شــیرین

 پاسخ دادند. 
در پایــان بازدیــد، بســته های آموزشــی 
از  حفاظــت  دربــاره  بروشــورهایی  و 
منابــع آب و راه هــای کاهــش مصــرف 
ارائــه  دانش آمــوزان  بــه  آب   بهینــه 

شد.

ایلام- مدیرعامل شرکت 
گاز استان ایلام از کاهش 
بیش از ۱۱ درصدی مصرف 
گاز در چنــد روز اخیر در 
مناطق شهری و روستایی 
این اســتان خبر داد و گفت: همراهی و همکاری 
خوب مردم، رعایت الگوی مصرف توســط ادارات 
دولتی باعث شــد که مصرف گاز در سطح استان 

ایلام کاهش یابد.
؛ محمود کشاورز با اشــاره به اینکه آحاد مختلف 
مردم و مسئولان به طرح پویش کاهش ۲ درصدی 
مصرف گاز در اقصی نقاط استان ایلام لبیک گفته 
اند، اظهار داشــت: به یقین این پویش به پایداری 
شبکه گاز کمک می کند و باعث می شود که تمامی 

مردم استان و کشــور بخصوص مناطق محروم و 
دورافتاده از این نعمت خدادادی برخوردار شوند.

وی با بیان اینکه دعوت از مردم به مشارکت در این 
پویش و همکاری و همراهی آنها تأثیری مثبتی در 
مقدار مصرف گاز در بخــش های مختلف از جمله 
خانگی، تجاری و صنایع جز داشــته است، افزود: 
صرفه جویی در مصرف گاز موضوعی اساسی و مهم 
است که باید جدی تلقی شود و این موضوع به حل 
مشــکل ناترازی انرژی و حفظ ســرمایه های ملی 

کمک می کند.
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام ضمن قدردانی 
از مردم برای مشارکت در پویش ” ۲ درجه کمتر” 
تصریح کرد:همراهی مردم باعث شد که مصرف گاز 
در بخش های خانگی،  تجاری و صنایع کوچک به 
میزان قابل توجهی کاهش یابد و از فشار بر شبکه 

گازرسانی در فصل سرما کاسته شود.
کشاورز اظهار داشت: رعایت دمای رفاه از ۱۸ تا ۲۱ 

درجه سانتیگراد، استفاده از لباس های مناسب فصل 
سرما، به حداقل رساندن درجه حرارت سیستم های 
گرمایشی، خاموش کردن وسایل گرمایشی اتاق ها 
و اماکن غیرضــروری، در مصرف گاز ســاده ترین 
مواردی اســت که با رعایت آنها می توان حداکثر 
صرفه جویی مصرف گاز را محقق کرد تا بهره مندی 
تمامی هموطنان در اقصی نقاط کشور از این نعمت 

خدادادی فراهم شود.
وی گفت: آحاد مختلف مردم بــا کاهش ۲ درجه 
دمای منزل علاوه بر کمک به پایداری و اســتمرار 
جریان گاز، با قــرار گرفتن مصــارف در پله های 
پایین تر جــدول تعرفه گاز بهــا و دریافت پاداش 
 صرفه جویی، به اقتصاد خانواده خود کمک شایانی 

می کنند.
کشاورز از تلاش اهالی رســانه استان از جمله صدا 
و سیما، خبرگزاری ها، پایگاههای خبری، روزنامه 
های سراسری، نشریات محلی و فضای مجازی برای  

پویش ۲ درصدی مصرف گاز و اطلاع رسانی برای 
کاهش این نعمت خدادادی قدردانی کرد و افزود: 
رسانه های استان هر ســاله در فصل سرد سال به 

شــرکت گاز کمک می کنند و امسال نقش آنها در 
اطلاع رسانی و فرهنگ ســازی این پویش پررنگ 

بوده است.

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام: 

کاهش ۱۱ درصدی مصرف گاز در استان ایلام

شهردار مهران بر لزوم تسریع در روند اجرای پروژه های عمرانی 
تاکید و اتمام این طرح ها را اولویت دانست.

 ایلام- حمداله نصرت پور د بازدید از رونــد اجرای پروژه های 
عمرانی سطح شــهر مهران، اظهار داشت: ســرعت بخشیدن 
به اجرای پــروژه های عمرانی از خواســته هــا و اولویت های 
کاری شــهرداری محســوب می شــود و همچنیــن رعایت 

 اصول فنی و شــاخصه هــای کیفی پــروژه ها بایــد مد نظر 
قرار گیرد.

وی با بیان اینکه تلاش مجموعه شهرداری ارائه خدمات مناسب 
به شهروندان است، افزود: نگاه کارشناسی همراه با دقت و سرعت 
می تواند موجب افزایش رضایتمنــدی که نتیجه آن حرکت به 

سمت توسعه و احیای شهر خواهد بود.

شهردار مهران در ادامهبر لزوم تسریع در روند اجرای پروژه های 
عمرانی تاکید کرد.

کشــی  حصــار  پــروژه  از  پایــان  در  پــور  نصــرت 
ســایت هــای پســماند شــهرداری، ســاخت ســیلو 
 ســردخانه، بهســازی معابــر ســطح شــهر و .. بازدیــد 

کرد.

مدیر کل دفتر امور شهری و شوراهای استانداری گلستان از ابلاغ 
سیاست های کلان در تنظیم بودجه ۱۴0۴  شهرداری ها خبر داد.
محسن حسینی اظهار کرد: عدالت محوری در توزیع امکانات و 
خدمات در سرانه های شهری ، توسعه زیر ساختهای حمل و نقل 
شهری و تقویت حمل و نقل عمومی ، ارتقای شاخصهای خدمات 
شهری ، فضای ســبز ، مدیریت پســماند و کاهش آلودگیهای 
زیست محیطی ، توســعه زیرســاختهای فناوری اطلاعات در 
راستای ایجاد و توسعه شهر هوشمند با استفاده از شرکت های 

دانش بنیان از جمله این سیاست های کلان است.وی بیان کرد: 
بازآفرینی شــهری با توجه به ســند ملی معماری و شهرسازی 
ایرانی – اســلامی و محرومیت زدایی از محلات کم برخوردار و 
توجه به مرمت آثار باســتانی و نگهداری بافت تاریخی شهرها ، 
ازتقاء تاب آوری ، کاهش آسیب پذیری و حفاظت از مراکز مهم 
شــهری در برابر حوادث و تقویت پدافند غیر عامل ، موضوعات 
تقویت بنیان خانــواده ، تحقق سیاســتهای جوانی جمعیت ، 
کاهش آسیب های اجتماعی و افزایش نشاط شهروندان از دیگر 

سیاســت های کلان بودجه است.حسینی ، ارتقای کیفی منابع 
انسانی به منظور افزایش بهره وری و کارایی ، ایجاد درآمدهای 
پایدار از طریق استفاده از ظرفیت سرمایه گذاری بخش خصوصی 
و عمومی و اســتفاده از ظرفیت مشــارکتهای مدنی در اجرای 
طرح های توسعه شهری را از دیگر سیاست های کلی مطروحه 
برای تدوین بودجه شهرداری ها دانســت که لازم است توسط 
شهرداریها و شــوراهای اسلامی شهرهای اســتان مورد توجه 

قرار گیرد.

مدیرعامل شــرکت گاز مازندران با اشاره به افزایش مصرف گاز 
طی روزهای اخیر گفت: برای مدیریت مصرف انرژی و جلوگیری 
از قطعی احتمالی گاز در بخش خانگی،  گاز ۱۵000 ویلای خالی 

از سکنه و استخردار استان قطع شد.

مهندس هژبــر جوادی گفت: در این ویلاها کســی ســکونت 
نداشــته همچنین مشــعل بخاری های گازی منازل روشــن 
 بوده و موجــب هدر رفت انرژی گاز در این فصل ســرد ســال 

شده است.

وی توضیح داد:  در حال حاضر براساس آمارها ۲۵0 هزار ویلا در 
مازندران وجود دارد که با بررســی وضعیت سکونت این اماکن 
خوش نشینی در صورت خالی از سکنه بودن،  گاز این ویلاها نیز 

قطع می شود.

سمنان . تبیانیان. در آســتانه ولادت با سعادت حضرت فاطمه 
زهرا)س( و روز مادربا حضور دکتر کولیوند ، اســتاندار سمنان؛ 
حجت الاسلام والمسلمین مطیعی ، نماینده ولی فقیه در استان 
و امام جمعه سمنان ،ســید حســین میرعماد مدیر کل دفتر 
بازرسی، ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات سازمان منابع 
طبیعی و آبخیزداری کشور؛ جعفر مرادی حقیقی مدیرکل منابع 
طبیعی وآبخیزداری استان سمنان؛ دکتر صمیمیان ، سرپرست 
فرمانداری سمنان ، دکتر موسوی ، شهردار سمنان ، جمعی از 
مدیران به همراه گروههای دوست دار طبیعت و منابع طبیعی  
با پویش درختکاری ) در ســایه مادر( در پارک جنگلی کومش 

سمنان صبح جمعه ۳0آذر ماه غر س نهال انجام شد .
سید حسین میرعماد - مدیر کل دفتر بازرسی، ارزیابی عملکرد 
و پاسخگویی به شکایات ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
کشــور،  صبح جمعه ۳0آذر در پویش درختکاری " در ســایه 
مادر"در پارک جنگلی کومش ســمنان  پس از غرس نهال ابراز 
داشــت: انجام این مهم می تواند در حوزه احیای منابع طبیعی، 

حفظ خاک و جلوگیری از فرسایش خاک نقش مؤثر ایفا کند.

میر عماد همچنین گفت: طرح کاشت یک میلیارد درخت یک 
طرح اجتماعی و عام المنفعه است و بنابراین همه اقشار جامعه 

باید در این طرح نقش آفرینی کنند.
میرعماد عنوان کرد: ۲0۲نهالستان دولتی منابع طبیعی در سطح 
کل کشور تجهیز شد و ۱۳0میلیون نهال در نهالستانهای دولتی 
منابع طبیعی در سالجاری تولیدی و ۱۲0میلیون نهال در بخش 

خصوصی تولیدشده است .
وی گفت : در ســال گذشــته ۲۳۷میلیون نهال تولید شدکه 
درمعاونت باغبانی وزرات جهاد کشاورزی، تنها ۶۲میلیون تولید 
و کاشته شده است .  میرعماد اظهار داشت :۲00میلیون نهال در 
سال گذشته در راستای طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت  
در کشور توسط  مردم ؛ تشکل هاو نهاد های دولتی و غیر دولتی 
کاشته شد .  قابل توجه است تفاوت آمارها در تولید و کاشت آن 
در طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت این است که نهال در 
نهالستان تولید می شــود و  باید بمدت ۲یا ۳سال در نهالستان 

جهت رشد باقی بماند .
وی در ادامه به اهمیت طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت در 

کشور اشاره کرد و افزود: این طرح بسیار پر اهمیت است زیرا رهبر 
معظم انقلاب، ریاســت محترم جمهور و وزیر جهاد کشاورزی 
نســبت به اجرای این طرح که به سرسبزی و فضای سبز کشور 

کمک می کند تاکید دارند.
سید حسن میر عماد مدیر کل دفتر بازرسی ارزیابی عملکرد و 
پاسخگویی به شکایت سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور 
در ادامه خاطر نشان کرد:  خوشبختانه دغدغه مردم و تشکل های 
مردم نهاد امروزه نسبت به حفظ منابع طبیعی افزایش پیدا کرده 
و برای اینکه احساس مسئولیت نسبت به منابع طبیعی بیشتر 
شــود باید منافع مردم را با منافع منابع طبیعی گره زد تا انگیزه 

های حفظ منابع طبیعی در بین آحاد جامعه افزایش پیدا کند.
میرعماد گفت: منابع طبیعی متعلق به همه نســل ها است لذا 
باید همه برای حفاظت و صیانت از عرصه های ملی احســاس 

مسئولیت کنیم.
وی ادامه داد: اجرای طرح زراعت چوب، اجرای طرح مردمی یک 
میلیارد درخت با همراه کردن مردم و همیاران طبیعت علاوه بر 
اشتغال زایی می تواند نقش موثری در توسعه جنگل های دست 

کاشت داشته باشد. جعفر مرادی حقیقی مدیرکل منابع طبیعی 
وآبخیزداری استان سمنان پس از غرس نهال در پارک جنگلی 
کومش گفت: در راستای تحقق طرح مردمی تولید و کاشت یک 
میلیارد اصله نهال در چهار سال، سهم استان سمنان سالانه ۲ 
میلیون و پانصد هزار اصله نهال است که تاکنون اقدامات خوبی 
در این راستا صورت گرفته است.و در حال حاضر بیش از ۵میلیون 

نهال تولید شده است 
مرادی حقیقی افزود: در راســتای اجرایی کردن طرح مردمی 
کاشت یک میلیارد درخت در مدت چهار سال، ۴ نهالستان منابع 

طبیعی فعال در استان وجود دارد.
وی با تاکید بر اینکه که حفاظــت از عرصه های منابع طبیعی 
در حوزه خاک و آب، بیابان و جنگل به کمک گرفتن مشارکت 
از مردم نیز نیــاز دارد، افزود: برای کمک به بهبــود منابع آبی 
می بایســت امکانات ظرفیت های موجود به کار گرفته شود که 
کاشت گیاهان مناســب هر اقلیم که بتواند با شرایط خاص کم 
آبی، خشکی و شــوری مقاومت کند یکی از این اقدامات استان 

سمنان به شمار می رود.

اهواز : اســتاندار خوزســتان گفت: تــلاش بــرای حمایت از 
مجموعه های مختلف بهزیستی را با جدیت در دستور کار داریم.

ســید محمدرضا موالی زاده جمعه شــب در آیین شــب یلدا 
در جمــع کودکان شــیرخوارگاه فتــح المبین اهــواز، اظهار 

کرد: ابتــدا میــلاد با ســعادت حضــرت فاطمه زهــرا)س( 
روز زن و روز مــادر را تبریــک گفته و بســیار خرســندیم که 
 در این شــب خجســته در بین کودکان مجموعه بهزیســتی 

حضور داریم.

وی افزود: همچنین از کارکنان خدوم این مجموعه که شبانه روز 
برای نگهداری این کودکان تــلاش می کنند صمیمانه قدردان 

هستم.
اســتاندار خوزســتان با اشــاره به ابــراز خوشــحالی خود از 

اینکه در بیــن کودکان مرکــز نگهداری فتــح المبین حضور 
یافته گفت: آینده این ســرزمین به دســت همیــن فرزندان 
 خواهد بود و وظیفه ما اســت که با تمام تــوان از آنها حمایت 

و پشتیبانی کنیم.

مدیر منطقه ۴ شــهرداری مرکز اســتان البرز گفت: با آغاز عملیات 
عمرانی،تملک و گشایش املاک در طرح تعریض بلوار ارم مهرشهر، 
گامی مهم در جهت بهبود وضعیت ترافیکی و روان سازی عبور و مرور 

در این منطقه برداشته شد.

حســین عطایی اظهار کرد: عملیات تخریب املاک واقع در مســیر 
طرح تعریض  بلوار ارم در محدوده سه راه شــهرداری تا خیابان اول 
شــرقی طالقانی آغاز شــد.  وی ادامه داد:این اقدام که با هدف بهبود 
وضعیت ترافیکی در این منطقه صورت می گیرد، گامی مهم در توسعه 

زیرساخت های شهری کرج است. عطایی عنوان کرد: با تکمیل مراحل 
قانونی تملک املاک، اجرای عملیات  آغاز و پس از اتمام و گشــایش 

مسیر، عملیات عمرانی و ترافیکی جدید با سرعت پیش خواهد رفت.
عطایی اذعان کرد: تکمیل این پروژه، تاثیر بسزایی در بهبود وضعیت 

ترافیکی در مناطق شــمال به جنوب کرج خواهد داشت و تردد بین 
مناطق همجوار را تسهیل خواهد کرد. مدیر منطقه ۴ شهرداری مرکز 
استان البرز ابراز داشت: همچنین این طرح به ارتقای کیفیت زندگی و 

کاهش آلودگی هوا کمک شایانی خواهد کرد.

مدیر عامل شرکت توزیع برق گلســتان از به روزرسانی سامانه 
اینترنتی اطلاع رســانی برنامه زمان بندی محدودیت های برق 
در این اســتان خبر داد.احمد موســوی اظهار کرد: مشترکان 

برای اطلاع از برنامه زمان بنــدی اعمال محدودیت های برق در 
https:// بخش خانگی و تجاری، می توانند به نشانی اینترنتی

modiriattolid.goped.ir مراجعه و شناســه قبض خود 

را وارد کننــد.وی با بیان اینکه همچنین مشــترکان می توانند 
از طریق پیام رســان بلــه، نشــانی @GopedInfoBot را 
جســت و جو کنند و پــس از عضویــت، با وارد کردن شناســه 

قبض، از برنامه مطلع شــوند، خاطرنشــان کرد: تلفن گویای 
 ۳۱۸۴000 – 0۱۷ نیــز شــبانه روز، بــرای اطلاع رســانی 

فعال است

استان ها
News kasbokar@gmail.com

شهردار مهران :  لزوم تسریع در روند اجرای پروژه های عمرانی شهرداری مهران

ابلاغ سیاست های کلان در تنظیم بودجه سال ۱۴۰۴ شهرداری ها

مدیرعامل شرکت گاز مازندران: گاز ۱۵۰۰۰ ویلای پرمصرف مازندران قطع شد

تجهیز ۲۰۲ نهالستان دولتی منابع طبیعی در کل کشور 

استاندار خوزستان: حمایت از بهزیستی را با جدیت در دستور کار داریم

مدیر منطقه ۴ شهرداری مرکز استان البرز:با آغاز عملیات عمرانی،تملک و گشایش املاک؛ترافیک مهرشهر روانتر می شود

به روزرساني سامانه اطلاع رساني زمان بندي محدودیت هاي برق گلستان

خبر

استان ها
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 کسب و کار

تبليغات 
خلاق

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.com صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

استفاده از وكيل
اســتفاده از وكيل در مذاكرات حقوقي در ايران مرســوم نيست. البته در 
بســياري از معاملات، وكلا نقش تعيين كننده اي در تنظيم سند قرارداد 
دارند اما اين كافی نيست. واقعيت اين است كه وكيل مي تواند نقش يك 
مذاكره كننده را در هنگام مذاكره با طرف مقابل راجع به شرايط قرارداد ايفا 
كند. وكلا با دور انديشي درصد وقوع خطرات هزينه ساز در اجراي قرارداد 
را كاهش می دهند و مي توانند مفاد قرارداد را به خوبي تنظيم كنند. البته 
بهتر است قبل از جلسه مذاكره شما يك جلسه با وكيل تان داشته باشيد و 

آنچه را از نتيجه قرارداد مي خواهيد به او توضيح دهيد.

تعيين دستمزد در يك مصاحبه كاری
در انجام هر مصاحبه كاری، قطعا با  يك سوال روبه رو خواهيد شد: »ميزان 
دستمزد مورد نظر شما؟« و پاسخ به اين سوال در تعيين نتيجه مصاحبه 
بسيار موثر خواهد بود. در پاسخ به اين سوال ابتدا به اين نكته توجه كنيد 
كه شما فردی حرفه ای و دارای سابقه كار هستيد يا در اين حرفه، تازه كار و 

مبتدی محسوب می شويد.
 اگر حرفه ای و دارای سابقه كار هستيد  و فرد مصاحبه گر در آغاز مصاحبه 
در مورد ميزان دستمزدتان از شما پرسيد، برای حرفه ای تر به نظر رسيدن، 
بهتر است به او يادآوری كنيد مايليد ابتدا در مورد روند كار و جزئيات آن 
صحبت كنيد و چنانچه او برای دريافت پاسخ اين سوال پافشاری كرد، شما 
از او بخواهيد بودجه ای كه برای اين كار در نظر گرفته اند را اعلام كند، سپس 

با توجه به اين بودجه و مبلغ مورد نظر خود دستمزدی را تعيين كنيد. 
همچنين اگر تــا پايان مصاحبه، مصاحبه گر در مورد دســتمزد صحبتی 
نكرد، شما گفت وگو در اين مورد را حتما آغاز كنيد، در غير اين صورت به 
نظر می رسد كه دستمزد برای شما اهميتی ندارد. به خاطر داشته باشيد 
در ابتدای مصاحبه در مورد پول صحبت نكنيد چرا كه از خود تصوير يك 
فرد پول دوست را به جا می گذاريد اما در عين حال موضوع دستمزد را نيز 
مسكوت نگذاريد و با در نظر گرفتن ميزان حقوق قبلی و انتظار خودتان برای 

دستمزد دريافتی، از يك محدوده قيمت استفاده كنيد.
 اگر فرد حرفه ای نيستيد  و تازه كار محسوب می شويد، بايد با دقت به كسب 
اطلاعات در مورد دستمزد مناسب اين شغل بپردازيد، در مورد دستمزد 
مشاغل مشابه تحقيق كنيد و سپس به ارائه يك محدوده قيمت معقول به 
فرد مصاحبه گر اقدام كنيد، هم چنين اگر برای مشغول شدن در اين كار نياز 
به جابه جايی، به شهر ديگر داريد در مورد هزينه های زندگی در محل جديد 

به خوبی تحقيق كنيد و سپس دستمزد درخواستی تان را تعيين كنيد.

7 اشتباه بزرگ مديران تازه كار
هر اندازه كه با دقــت پيش برويد، باز هم 
ممكن است مرتكب اشتباهاتی شويد اما 
اگر ذهن خود را آماده كنيد و به تجربيات 
ديگران توجه كنيــد، می توانيد از وقوع 
بسياری از اين اشتباهات پيشگيری كنيد   
يا در مقابل آنها بهترين استراتژی را اتخاذ 
كنيد. در اينجا به 7 اشتباه بزرگ تازه كاران 

و استراتژی مناسبی كه می توانند در پيش بگيرند اشاره می كنيم.
دنبال مقصر نگردید : نقش خود را بشناسيد و در ارائه راه حل های مفيد 
تلاش كنيد، اين روش بهتر است تا اينكه كارمندان خود را مقصر بدانيد. 
زمانی كه خود را به عنوان كنترل كننده   آينده خويش می بينيد، می توانيد 
سخن خود را با كارمندان تان تغيير دهيد و بگوييد: بايد تمام تلاش مان را 

انجام دهيم تا اين كار به سرانجام برسد.
اولویت کارتان را مشخص کنید : پيامی  به كارمندان تان بفرستيد مبنی 
بر بيان اولويت های كاری و تمركز بر كاری كه در دست  دارند.  رعايت نكردن 

اولويت هاي كاری گاه كارمندان را دچار مشكل و سردرگمی   می كند.
 جلوتر از زمان حرکت کنید  : آينده خود را تصور كنيد و برای رسيدن 
به آن تمهيدات لازم را بينديشيد .از اطرافيان و دوستان خود كه اطلاعاتی 

در زمينه مشكل شما دارند كمك بگيريد و از اما و اگر ها فاصله بگيريد.
 نقش بازنده ها را بازی نکنید: تشخيص مشكلات، شركت شما را به هيچ 
جا نمی رساند مگر اينكه از راه حل های مديريت راهبردی پيروی كنيد. در 
راس يك سازمان بودن به معنی داشــتن اطلاعات كامل  است، منطقی 
باشيد و اين چنين رفتار كنيد. حتی اگر اطلاعات تان كافی نيست هرچه 

سريعتر اطلاعات خود را به روز و كامل كنيد.
فقط جلوی پای خود را نبینید: همكاری در لحظه های سخت مهم تر از 
هميشه است،  بنابراين زيركانه است كه به خاطر آينده   شركت هر رقابتی 
را كنار بگذاريد.اگر شما با كارمندان تان كار كنيد، ايده ها و فكرهای زيادی 
برای انجام كارها داريد. همكاری می تواند يك راه بسيار قوی در پيشرفت 
شــغل برای بهبود دوباره كارها باشــد؛ بر خلاف تصور شما، وقتی كارها 
به صورت تان خيره شــده اند، ديگر احســاس تنهايی و درهم شكستن 

نمی كنيد.
  هم شنونده باشید هم گوینده: به ياد داشته باشيد چيزی كه در طول 
ملاقات ناگفته مانده به اندازه   محتوای دســتور جلســه مهم است. اگر ما 
درباره نگرانی ها و ترس ها بحث نكنيم، دو سوم چيزی كه مربوط به موفقيت 
پروژه است را از دست می دهيم. به طور واضح و شفاف در مورد موضوعات و 
ابهامات ذهن تان با طرفتان صحبت كرده و مساله را حل كنيد. گاهی همين 

ابهامات كوچك ريشه عمده مشكلات هستند.
 امیدوار باشید: در محل كار، »بدبختی« دوست شركت نيست، پس تلاش 
كنيد و روی احتمالات و موقعيت های مثبت برای آينده كاری شركت تان 
تمركز كنيد. شما بيشتر با خوش بينی و اميدوار بودن، درباره آينده اطمينان 
پيدا می كنيد. سعی كنيد با مثبت انديشی جاذب افراد و موقعيت هاي عالی 

برای شركت تان باشيد.

راهنما

پيشنهاد

اورژانس کسب و کار

اين روزها، محدوديت موقعيت های كاری از يك سو 
و بحران اقتصادی از سوی ديگر باعث مي شود افراد 
فعال در مشاغل مختلف، در بسياری از موارد بدون 
تامل و ارزيابی يك شغل، وارد حرفه مربوطه شوند 
و با وجود ناسازگاری ماهيت آن شغل با خصوصيات 
شخصيتی و مهارتی شــان، بلافاصله اين پيشنهاد 
شغلی را بپذيرند؛ حاصل چنين شرايطی مي تواند 
افت بازدهی شما به علت نارضايتی از شرايط كار و 
حتی بلااستفاده ماندن مهارت و استعداد شما برای 
تمام عمرتان باشــد. اين در حالی است كه امكان 
بررسی همه ابعاد يك حرفه و تصميم گيری صحيح 
در مورد پذيرفتن و باقی ماندن در يك كار هميشه 
وجود دارد. آنچه را كه اين مقاله با شــما در ميان 
می گذارد، اين است كه كی و چگونه از كلمه »نه« 

استفاده كنيد.

  ایده آل های خود را در ذهن تان طراحی 
کرده و سپس مطرح کنید

با وجود اوضاع پريشــان اقتصادی، شــما بايد در 
اولين ملاقات با فرد مصاحبه كننده، خواســته ها و 
انتظارات تان از كار را به طور كامل مطرح كنيد. در 
حقيقت بايد ابتدا با خودتان صادق باشيد و ببينيد 
از يك شــغل چه مي خواهيد؟ سپس برای رسيدن 
به شــرايط كاری مورد نظرتان وارد مذاكره شويد؛ 
چراكه در حقيقت با مطرح نكردن خواسته های تان، 
به آسانی خود را از  دسترســی به بعضی فرصت ها 

محروم كرده ايد.

  کسب اطلاعات
پيش از ارسال درخواست يا مراجعه حضوری برای 
يك شــغل، تا جايی كه ممكن است در مورد مدير 
شــركت، كاركنان آن، چشــم انداز و اهداف آينده 
شركت و برنامه های مالی شركت در سال های آينده، 
اطلاعات به دســت آوريد. با توجه بــه رقابت های 
پيچيده بازار كار امروز و اوضاع نامناسب اقتصادی 

امكان ورشكستگی برای هر شــركتی وجود دارد، 
بنابراين اطلاعات بيشتر پيرامون يك محل كار، در 
مورد هر يك از ابعاد ذكر شده، مي تواند به شما در 
تصميم گيری صحيح كمك كنــد. با توجه به نفوذ 
بالای اينترنت در دنيای امروز انجام تحقيق در مورد 
يك شركت و آينده آن بسيار آسان شده است، حتی 
مي توانيد از شــبكه های اجتماعی برای شــناخت 

بيشتر مدير و كاركنان آن شركت استفاده كنيد.

  تداخل زمانی در پذیرفته شــدن برای 
چند موقعیت شغلی

در بسياری از موارد شما هم زمان برای چند شغل 
درخواســت مي دهيد و با فاصله زمانــی در دو تا 
سه موقعيت شــغلی نيز پذيرفته مي شويد. در اين 
حالت برای شــروع به كار عجله نكنيد و هر يك از 
موقعيت های موجود را در مقايســه با توانايی ها و 
خواسته های خود بســنجيد. همچنين در بررسی 
اين موقعيت ها با خودتان روراســت باشيد، به اين 

معنی كه يــك دفتر كار فريبنده يــا همكارانی كه 
از دوســتی و همراهی با آنها لــذت خواهيد برد، 
 شما را از انتخاب شــغلی با امكان پيشرفت و ترقی

 محروم نكند.

روبه رویی با موقعیــت کاری نه چندان 
ایده آل

در محدوديــت موقعيت های كاری، ممكن اســت 
ديگران در توصيف منافع يــك كار اغراق كنند يا 
شــما به دليل اينكه مدت زيادی بيــكار بوده و به 
دنبال كار مي گشتيد، پس از آشنايی با يك موقعيت 
شغلی، ارزيابی صحيحی از اين شغل نداشته باشيد. 
در اين موارد، شغل را به طور امتحانی بپذيريد، مثلا 
از قراردادهای شــش يا 9 ماهه استفاده كنيد.  هم 
چنين از اينكه يك شــغل را به طور موقت بپذيريد 
هراسی نداشته باشــيد، شما مي توانيد برای كسب 
درآمد در يك شغل مشغول به كار باشيد و هم زمان 

به دنبال موقعيت های كاری ايده آل نيز بگرديد.

  اگر پاسخ شما  برای پذیرفتن یک شغل 
منفی است

اگر حين مصاحبه متوجه شــديد ممكن اســت، 
ايــن كار را نخواهيد، با خودخواهــی فرد ديگری 
را از ايــن موقعيت شــغلی محــروم نكنيــد و به 
مصاحبه كننــده اعــلام كنيد ممكن اســت اين 
كار را نپذيريــد؛ حتی بهتر اســت موانع موجود و 
خواســته هايتان را نيز مطرح كنيــد، چراكه اين 
فرآيند مي توانــد در شــكل گيری موقعيت كاری 
مورد نظر شما كمك كننده باشد. انتخاب يك فرد 
برای يك موقعيت كاری آسان نيست  و ممكن است 
وقت و انرژی زيادی صرف انتخاب شما شده باشد، 
پس با احتياط به پذيرفته شــدن در يك كار »نه« 
بگوييد، چون ممكن اســت در آينده باز هم به شما 
و تخصص تان نيازمند شوند، پس در عين نه گفتن، 
ســابقه و تصوير خوبی از خود برجــای بگذاريد؛ 
موقعيت كاری مزبور را كوچك نشماريد و قدردانی 

و تشكر را نيز فراموش نكنيد.

آيا هميشه و در هرشرايطی بايد يك پيشنهاد شغلی را پذيرفت؟

راه درست »نه«گفتن

شيوه متمدنانه ترک كار توصيه

حق سرقفلی يا مالكيت
مفهوم عرفی حق ســرقفلی در بــازار با آنچه 

قانون گذار از آن ياد كرده،  متفاوت اســت.  
در قراردادهای  مختلفی موضوع انتقال حق 
سرقفلی درج می شود اما از جنبه حقوقی 
بين انتقــال مالكيت ملــك و انتقال حق 
ســرقفلی تفاوت فراوان وجود دارد. حال 
چگونه بايد تشخيص دهيم قرارداد بيع واقع 
شده يا حق سرقفلی منتقل شده است؟ دو 
نكته ساده وجود دارد برای اينكه مطمئن 

شويم انتقال حق سرقفلی نيست اول اينكه انتقال دهنده مالك خود ملك 
باشد. دوم اينكه آن ملك مستاجر نداشته باشد. در نظام تقنينی ايران بدون 
وجود رابطه استيجاری، فرض وجود سرقفلی منتفی است. تنها برای مستاجر 
يك ملك حق سرقفلی را می توان متصور بود. به عبارت ساده تر يك شخص 
واحد نمی تواند هم مالك ملك باشد و هم مستاجر آن. لذا مالك يك ملك 

هرگز نمی تواند حق سرقفلی را منتقل كند.
 اگر مالك يك ملك در قرارداد به جای موضوع بنويسد حق سرقفلی ، حتما 
بايد مستاجر قبلی وجود داشته باشــد. زيرا مالك ملك نمی تواند مالك 
سرقفلی هم باشد. طبق قانون روابط موجر و مستاجر مصوب سال1356 
ممكن است مالك ملزم به تنظيم سند رسمی اجاره به نام مستاجر جديد 
شود اما حق سرقفلی از مستاجر قبلی به مستاجر جديد منتقل می شود، 

نه از مالك به مستاجر دوم.
 گاهی مواقع نيز مالك ملك اصل مالكيت نســبت به عين مســتاجره را 
به غير يا خود مستاجر منتقل می ســازد. اگر به مستاجر منتقل شود ، دو 
عنوان مالك ملك و مالك سرقفلی در شخص واحد جمع و حق سرقفلی 
ســقوط می كند اما در صورتی كه اصل مالكيت به غير از مستاجر منتقل 
شود، اين قرارداد بيع ملك بوده و خللی به حق سرقفلی متعلق به مستاجر 

وارد نمی كند.
 باتوضيح فوق به طور اجمالی مشخص شد در چه مواردی بيع)انتقال اصل 
مالكيت( صورت می گيرد و در چه مواردی انتقال حق ســرقفلی منتقل 
شده است اما فايده تميز اين دو درتفاوت اثر ناشی از هر يك از قراردادهای 
مذكور است. اگر حق سرقفلی منتقل شود، انتقال گيرنده مستاجر جديد 
محسوب می شود و همه قواعد راجع به يك مستاجر بر او حاكم است و در 
صورت انتقال اصل مالكيت، انتقال گيرنده مالك ملك محسوب می شود، 
اعم از اينكه برای ملك مستاجر وجود داشته باشد يا اينكه نداشته باشد. 
البته در صورتی كه برای ملك مستاجر صاحب حق سرقفلی وجود داشته 
باشــد مالك جديد نمی تواند در منافع ملك تصرف كند مگر در صورت 
تخليه مستاجر به يكی از علل قانونی و يا پرداخت ارزش سرقفلی به وی. 
حال می توان به اهميت اين بحث بيشتر پی برد. درصورت عدم اطلاع از 
حقيقت عقد، ممكن اســت ضرر های جبران ناپذيری بــه انتقال گيرنده 

وارد شود.

حقوق کسب و کار راهکار

تصور كنيد يك روز صبح با ايده ای درباره يك كسب 
و كار اينترنتی از خواب بيدار می شــويد ايده ای به 
بزرگی فيس بوک و توييتر و يا حتی كوچك تر مثل 
دستور آشپزی جديد برای خانم های خانه دار و يا حتی 
يك سايت فروش بليت تئاتر و سينما. لذت ناشی از 
خيال پردازی درباره اين ايده از صبح تا شب شما را رها 
نمی كند،  هنگامی كه پشت ميز كارتان  نشسته ايد 
تنها جسمتان ســركار حاضر است، در موردش فكر 
می كنيد و يادداشت می نويسيد، سعی می كنيد ايده را 
بيشتر بپرورانيد و پخته تر كنيد. تا نزديكی های بعد از 
ظهر احتمالا ايده صبحگاهی شما پخته تر شده و حالا 
داريد خودتان را در يك خانه بزرگتر و با يك اتومبيل 
جديدتر تصور می كنيد. ممكن است به ذهنتان برسد 

ايده تان را با همسر و دوستان مطرح كنيد و در ميان 
بگذاريد البته وســواس داريد موضوع طوری نباشد 
كه همه ايده را بــرای ديگران تعريف كنيد. مقاله ای 
در روزنامه يا يك ســايت اينترنتی می خوانيد كه تا 
حد زيادی به آينده اميدوارتان می كند. در تعطيلات 
آخر هفته زوايای بيشتری از ايده تجاری تان را واكاوی 
می كنيد؛ حتی طرح تجاری اش را هم در می آوريد، 
بعد ناگهان دلواپسی غريبی وجودتان را فرا می گيرد 
كه نكند اين ايده را قبلا جايی و يا كســی استفاده 
كرده باشد به سراغ اينترنت می رويد و در گوگل هر 
آنچه به ايده شما مربوط می شود جستجو می كنيد 
دلواپسی ديگری كه سراغتان می آيد اين است كه پول 
و سرمايه لازم را برای عملی كردن ايده تان نداريد و تا 

زمانی هم كه بتوانيد سرمايه لازم را فراهم كنيد كس 
ديگری سود كار شما را به جيب زده باشد و ايده شما 
را به نام خود استفاده كند. حالا فرض كنيد موسسه 
ای با آدم های فنی و متخصص ايده شــما را ارزيابی 
و امكان سنجی كنند و شــما در 60 ثانيه برای آن ها 
توضيح بديد كه می خواهيد چه كاری انجام دهيد 
، تيمی تشــكيل بدهند و ايده را ظرف مدت 3 روز 
تبديل به واقعيت، يا حداقل يك كالای اوليه كنند. 
خب نظرتان چيست؟ شايد جوابتان منفی باشد! تا 
اين لحظه خيلی روی اين ايده كار كردی و فكر كردی 
اين ايده واقعا ايده خوبی اســت. چه ضمانتی هست 
كه كسانی كه اين ايده را می شــنوند، بعدا بيرون از 
اين رويداد ايده را ندزدند و خودشان اجرايش نكنند؟ 

هیچ ایده ای بدون اجرا نمی تواند عالی باشد

ممكن است به علت نارضايتی از دستمزد، همكاران، 
محل كار يا شرايط كاری، قصد ترک شغل فعلی تان 
را داشــته باشــيد و نهايتا با پيداكردن كارجديد، 
می خواهيد محــل كار قبلی تان را تــرک كنيد. در 
قدم اول به ياد داشته باشيد كه بی سروصدا به دنبال 
كار جديد بگرديد در غير اين صورت ممكن اســت 
 پيش از پيــدا كردن كار جديد، رئيس تان شــما را

 اخراج كند.
 همچنين فرســتادن رزومه و جســتجو برای كار 

جديد را در ســاعاتی غيــر از ســاعات كاری تان 
 انجــام دهيــد. لطفــا محــل كار فعلــی را بــه 
عنــوان موقعيــت ســوخته تلقــی نكنيــد و 
 تــا لحظــه آخــر رفتــار خوبی بــا همه داشــته

 باشــيد، شــما از آينده خبر نداريد ممكن اســت 
رئيس فعلی شــما يا هر كــدام از همكاران تان در 
آينده نه چندان دوری مجددا رئيس شــما باشند، 
همچنين پيش از ترک كار قبلی، تســويه حساب 
مالی تان را كامــل كنيد. در مــورد موقعيت كاری 

جديد، به همكاران تان فخر فروشــی نكنيد، معلوم 
نيســت تحريك حســادت آنها حتی در روزهای 
آخر برای شــما خالی از دردســر باشــد. حتی در 
روزهای آخر هم به موقع در محل كار حاضر شويد 
 و تا آخرين دقايق ســاعت كاری نيــز به خوبی كار 

كنيد. 
ممكن است فردی را به عنوان جايگزين شما تعيين 
كنند و از شــما بخواهند تا به آموزش او بپردازيد، 
در اين صورت خســت به خرج ندهيد و با دست و 

دلبازی هر آنچه را كه لازم اســت به طور كامل به 
او ياد بدهيــد.  در پايان ضمن يــك نامه كتبی و با 
نهايت تشكر و قدردانی از رئيس تان، دست كشيدن 
از كار را اعلام كنيد، از فرصت شــغلی كه به شــما 
اعطا كرده بود، تشكر كنيد و تاكيد كنيد تنها برای 
از دست ندادن يك موقعيت كاری طلايی ناچار به 
ترک كارتان شــده ايد. در پايان باوقــار، مهربانی و 
 جا گذاشــتن خاطرات خوب از خود، محل كارتان 

را ترک كنيد. 


